
Juraj Droba (predseda BSK)  

Dámy a páni, poprosím, aby ste zaujali svoje miesta v rokovacej sále. 

Je 9 hodín 3 minúty. Viacerí z vás mi avizovali, že potrebujú dnes skôr odísť. 

Skúsme byť rýchli, poprosím, aby sme si sadli a začneme. 

Vážené panie poslankyne, vážení páni poslanci, dámy a páni, vítam vás na dnešnom piatom pracovnom 

zasadnutí zastupiteľstva Bratislavského samosprávneho kraja. Poprosím v úvode kolegov o štátnu hymnu. 

Ďakujem. Vítam medzi nami študentov Strednej odbornej školy gastronómie, hotelových služieb Farského 9. 

Tí sa dnes budú starať o naše občerstvenie. Ďakujem, že ste prišli. Skôr ako začneme s oficiálnym 

programom, dovoľte mi upriamiť vašu pozornosť na prebiehajúcu výstavu obrazov a fotografií. Nachádza sa, 

ako ste si určite všimli, na prízemí nášho úradu. Autormi týchto diel sú prijímatelia sociálnej služby v 

zariadeniach sociálnych služieb v zriaďovateľskej pôsobnosti BSK. Na stole ste si našli aj oficiálne pozvanie 

k podpore diel autorov a budem rád, ak spolu podporíme talent klientov našich zariadení ZSS a DSS, lebo 

naozaj sú to diela, ktoré, niektoré sú naozaj, že fakt pekné a ja som zopár z nich už tiež zakúpil. Pristúpme 

teraz k oficiálnej časti nášho programu. Ospravedlnili sa pani vicežupanka Simona Petrík, pán poslanec 

Martin Vician a takisto pán vicežupan Michal Sabo. Konštatujem, že podľa prezenčnej listiny je z celkového 

počtu 53 poslancov zastupiteľstva na dnešnom zasadnutí prítomná nadpolovičná väčšina poslancov a 

poslankýň. V súlade s touto informáciou je zrejmé, že zastupiteľstvo je spôsobilé rokovať a uznášať sa v 

zmysle zákona o samosprávnych krajoch. V prípade nefunkčnosti hlasovacieho systému poverujem sčítaním 

hlasov skrutátorov z radov našich technikov. V zmysle čl. 5. bodu 12 platného rokovacieho poriadku 

zastupiteľstva si zvolíme zo svojich radov troch overovateľov zápisnice. Poprosím, aby sme teraz prikročili k 

tomuto aktu. Navrhujeme pani poslankyňu Máriu Hudákovú, pani poslankyňu Danu Čahojovú a pána 

poslanca Martina Zaťoviča. Má niekto z vás nejaký iný návrh? 

Iný návrh neevidujeme, pán Zaťovič sa práve dostavil, takže poprosím, aby ste sa prezentovali a hlasovali o 

zložení overovateľov zápisnice. 

Konštatujem, že za bolo 35 poslankýň, poslancov, nikto proti, nikto sa nezdržal a tým pádom sú overovatelia 

zápisnice, potvrdení v zložení pani poslankyňa Mária Hudáková, pani poslankyňa Dana Čahojová a pán 

poslanec Martin Zaťovič. Taktiež v zmysle čl. 5. bodu 12 platného rokovacieho poriadku zastupiteľstva si 

volíme z poslancov trojčlennú návrhovú komisiu. Poprosím, aby sme teraz prikročili aj k tomuto aktu, do 

zostavy trojčlennej návrhovej komisie sú nominovaní pani poslankyňa Zuzana Schvartzová, pán poslanec Ján 



Buocik a pán poslanec Marek Machata. Má niekto iný návrh? 

Iný návrh neevidujem, takže poprosím, aby ste sa prezentovali a hlasovali o zložení návrhovej komisie. 

Teraz. Ďakujem. 

Za bolo 40 poslankýň a poslancov, nikto nebol proti, 1 sa zdržal, konštatujem, že návrhová komisia bola 

zvolená v zložení pani poslankyňa Schwartzová, pán poslanec Buocik a pán poslanec Machata. 

V pondelok 12. Júna ste v zákonom stanovenej lehote dostali Pozvánku s programom. V stredu 21. Júna sa 

uskutočnilo spoločné pracovné stretnutie predsedov poslaneckých klubov a predsedov komisií. Z nášho 

stretnutia vyplynuli niektoré konkrétne zásadné úpravy týkajúce sa dnešného programu, o ktorých by som 

vás rád teraz informoval. Najskôr mi, prosím, dovoľte upraviť autoremedúrou uznesenie k bodu číslo 18 tak, 

ako vzišlo z dohody v stredu naprieč celým poslaneckým spektrom. Nakoľko drvivá väčšina komisií sa 

uzniesla pri tomto materiáli na akceptovaní ceny v súlade so znaleckým posudkom, uznesenie predkladám v 

tomto zmysle rozhodnutia poslancov. Rozhodnutie poslancov, upravené uznesenie s navrhovanou sumou 

157 EUR za meter štvorcový + suma znaleckého posudku vyčíslená na 28.824 EUR vám bolo rozdané dnes 

ráno na stoly. Všetci ste si ho mali nájsť na svojich pracovných stoloch a na svojich hlasovacích miestach. 

Na pracovnom stretnutí v stredu bol prítomným predstavený ešte 1 bod, ktorý nebol súčasťou rokovaní 

komisií v máji. Jedná sa o návrh na určenie odmeny hlavnému kontrolórovi Bratislavského samosprávneho 

kraja za rok 2022. Nakoľko tento poslanecký návrh bol doručený už v čase distribúcie Pozvánky na dnešné 

rokovanie zastupiteľstva, máte ho doručený spolu s ostatnými materiálmi. Rád by som však upozornil na 

jednu technickú aktualizáciu tohto materiálu na základe dohody zo stredy. Na titulnom liste budú ako 

predkladatelia materiálu uvedení predsedovia poslaneckých klubov, pán vicežupan Štekláč, pani poslankyňa 

Hitková, pán poslanec Krúpa. Materiál bude prerokovaný tak, ako je uvedené v Pozvánke, to znamená ako 

bod číslo 14. Takže nedošlo k žiadnej textovej zmene tohto materiálu, akurát sa zmenila tzv. košieľka. 

Okrem toho sme na stretnutí predsedov poslaneckých klubov a komisií avizovali doplnenie jedného nového 

bodu programu do programu dnešného rokovania, ten nebol uvedený v Pozvánke, a preto vás poprosím 

hlasovať o jeho zaradení do nášho rokovania. Jedná sa o materiál s názvom Návrh na schválenie dodatku 

číslo 4 k zmluve o poskytnutí finančného príspevku pre projekt Ecoregion SK - HU v rámci spolupráce 

programu Interreg V-A Slovenská republika - Maďarsko 2014 - 2020. Dávam teda hlasovať o zaradení na 

prerokovanie tohto materiálu za všetky riadne body v Pozvánke, teda ako bod číslo 29 pred body Interpelácie 

a Rôzne. Prosím, aby ste sa prezentovali a hlasovali teraz. 

Ďakujem. Konštatujem, že za hlasovalo 45 poslancov a poslankýň, nikto nebol proti, nikto sa nezdržal. 



Ospravedlňujem sa. 

Prechádzame teraz k schvaľovaniu programu zasadnutia ako celku. Pýtam sa, že či má ešte niekto nejaký iný 

návrh na dnešné rokovanie. 

Neevidujem žiadny, takže dávam hlasovať o programe dnešného rokovania tak, ako je uvedené v Pozvánke 

spolu s doplneniami, o ktorých som vás informoval a so zaradeným novým bodom, ktorý v Pozvánke na 

rokovanie uvedený nebol. Poprosím, aby ste hlasovali teraz. 

Ďakujem. Konštatujem, že za hlasovalo 46 poslankýň a poslancov, nikto nebol proti, nikto sa nezdržal. 

Program piateho zasadnutia Zastupiteľstva BSK bol schválený. A teraz pristúpime k jednotlivým bodom 

rokovania. Bod číslo 1 je informácia o plnení uznesení Zastupiteľstva BSK s termínom plnenia medzi 

20. aprílom a 31. májom 2023. Poprosím pána zástupcu riaditeľky úradu Emila Pavlíka, aby nám tento bod 

uviedol. 

Emil Pavlík (zástupca riaditeľky Úradu BSK)  

Ďakujem pekne, pán predseda, vážené pani poslankyne, vážení páni poslanci. Máme pred sebou pravidelný 

materiál, ktorý obsahuje informáciu o plnenie uznesení Zastupiteľstva Bratislavského samosprávneho kraja, 

v tomto prípade s termínom plnenia 21. apríl - 31. máj 2023. Materiál sa člení na 3 časti, v prvej časti sa 

nachádza informácia o splnených uzneseniach, kde sa nachádza celkovo 5 splnených uznesení zastupiteľstva, 

v druhej časti priebežne plnené uznesenia sa nachádza prehľad celkovo 69 priebežne plnených uznesení a v 

poslednej časti materiálu v tretej časti sa nachádza informácia o jednom uznesení, kde sa požaduje zmena 

termínu plnenia. Ďakujem pekne. 

Ďakujem veľmi pekne. Raz, dva, dobre, už nie, otváram diskusiu k tomuto bodu programu, nech sa páči, 

môžte sa hlásiť do diskusie. 

Keďže neevidujem žiadny záujem o diskusiu, poprosím návrhovú komisiu, aby predniesla návrh uznesenia. 

Marek Machata (poslanec)  

Ďakujeme pekne, pán župan, dajte prosím hlasovať o tom, že Zastupiteľstvo BSK po prerokovaní materiálu 

berie na vedomie informáciu o plnení uznesení ďalej podľa predloženého materiálu. Ďakujem. 

Ďakujem, poprosím, aby ste hlasovali teraz.  

Konštatujem, že za hlasovalo 46 poslankýň a poslancov, nikto nebol proti, nikto sa nezdržal, uznesenie bolo 

prijaté tak, ako bolo predkladané návrhovou komisiou. Ukončujem bod číslo 1, otváram bod číslo 2. Tým je 

informácia o vybavení Interpelácie poslankyne Zastupiteľstva BSK pani doktorky Dany Čahojovej zo dňa 



12. mája 2023. Úvodné slovo poprosím, aby predniesla pani riaditeľka Odboru sociálnych vecí Marica 

Šiková, nech sa páči. 

Marica Šiková (riaditeľka Odboru sociálnych vecí)  

Ďakujem veľmi pekne, pán predseda. Takže Interpelácia pani poslankyne Čahojovej sa dotýkala žiadosti, či 

boli prijaté alebo realizované nejaké opatrenia, ktoré žiadala pani komisárka pre osoby so zdravotným 

postihnutím, pani doktorka Stavrovská. Týkalo sa to obdobia, alebo teda, siahli sme až do obdobia roku 

2018. Informáciu o opatreniach, ako aj o realizácii týchto opatrení bola zaslaná všetkým poslancom. 

Opatrenia boli teda vybavené a realizované. 

Ďakujem, otváram rozpravu k tomuto bodu programu a prihlásila sa pani poslankyňa Čahojová, nech sa páči. 

Dana Čahojová (poslankyňa)  

Ďakujem veľmi pekne za vypracovaná odpoveď, veľmi pekne. 

Marica Šiková (riaditeľka Odboru sociálnych vecí)  

Ďakujem, ak by ste mali ešte podrobnejšie informácie, keďže naozaj je to bohatá dokumentácia, takže môžete 

sa zastaviť kedykoľvek. 

Ďakujem. Neevidujem žiadnu ďalšiu prihlášku do rozpravy, takže rozpravu ukončujem a odovzdávam slovo 

návrhovej komisii. 

Marek Machata (poslanec)  

Ďakujem pekne, pán župan, dajte, prosím, hlasovať o tom, že Zastupiteľstvo BSK berie na vedomie 

interpeláciu, Informáciu o vybavení interpelácie pani poslankyne Dany Čahojovej, ďalej podľa predloženého 

materiálu. Ďakujem.  

Ďakujem, poprosím, aby ste hlasovali teraz. 

Konštatujem, že za hlasovalo 47 poslankýň a poslancov, nikto nebol proti, nikto sa nezdržal, uznesenie bolo 

prijaté v jeho znení, ako bolo predložené návrhovou komisiou. Ukončujem bod číslo 2. Prechádzame na bod 

číslo 3. Tým je Odpočet akčného plánu BSK pre implementáciu programu hospodárskeho rozvoja a 

sociálneho rozvoja BSK na roky 21-27 s výhľadom do roku 2030 za obdobie od 31. marca do 23. júna 2023. 

úvodné slovo má pán riaditeľ odboru stratégie Michal Beniač, nech sa páči. 

Michal Beniač (riaditeľ Odboru stratégie)  

Ďakujem veľmi pekne, pán predseda, vážené pani poslankyne, vážení páni poslanci. Predmetný materiál je 

pravidelný materiál, ktorý predkladáme na rokovanie komisie a zastupiteľstva štvrťročne. Zameriava sa na 



monitorovanie plnenia jednotlivých kľúčových krokov a projektov Akčného plánu. Aktuálne ku dnešnému 

dňu, čiže ku 23. júnu. Materiál a jeho kľúčové kroky boli vypracované jednotlivými odbormi a oddeleniami 

úradu a boli prerokované, materiál bol prerokovaný na všetkých komisiách. Dá sa povedať, že kľúčové kroky 

sú priebežne plnené v prípade, ak máte akékoľvek otázky. Nech sa páči.  

Ďakujem, otváram rozpravu k tomuto bodu programu. 

Keďže neevidujem žiadne prihlášky do rozpravy, tak rozpravu ukončujem a odovzdávam slovo návrhovej 

komisii. 

Marek Machata (poslanec)  

Ďakujeme pekne, pán župan, dajte prosím hlas aj o tom, že zastupiteľstvo BSK po prerokovaní materiálu 

berie na vedomie odpočet plnenia akčného plánu BSK. Ďalej podľa predloženého materiálu. 

Ďakujem.  

Ďakujem, poprosím, aby pani poslankyne, páni poslanci hlasovali teraz. 

Konštatujem, že za hlasovalo 46 poslankýň a poslancov, nikto nebol proti, nikto sa nezdržal. Uzatváram bod 

číslo 3 a prechádzame na bod číslo 4. tým je správa o plnení úloh vyplývajúcich z akčného plánu koncepcie 

sociálnej inklúzie BSK na roky 20 20-20, 30 za rok 2022. poprosím o úvodné slovo opäť pána Beniača. 

Michal Beniač (riaditeľ Odboru stratégie)  

Ďakujem pekne. Ide opätovne o pravidelný materiál, ktorý sa predkladá na rokovanie komisia zastupiteľstva 

najneskôr ku 30. júnu. Daného roka. Samotná koncepcia sociálnej inklúzie bratislavského samosprávneho 

kraja bola schválená ešte v septembri roku 2020. v podstate berieme koncepciu ako nejaký komplexný 

dokument so širokým záberom aktivít a subjektov zameraný na najzraniteľnejšie skupiny obyvateľstva v 

Bratislavskom kraji, to sú seniori, ľudia bez domova, deti a mládež, osoby s nízkymi príjmami, cudzinci a 

marginalizovaná rómska komunita. Samotná správa uvádza informácie spracované v tabuľkovej forme, 

pričom Tabuľka obsahuje stav plnenia jednotlivých aktivít v rozdelení na splnený, priebežne plnený, 

nezačatý alebo nesplnený. Informačné vstupy do tohto predkladaného dokumentu boli získané oslovením 

relevantných subjektov aktívnych v danej oblasti sociálnej inklúzie. Správa o plnení úloh sleduje 69 aktivít, z 

čoho v roku 2022 boli splnené 3 priebežne, plnených bolo 61 a 5 aktivít bolo nezačatých. Samozrejme ide o 

živý dokument. Čiže on v priebehu svojho, svojej platnosti sa pravidelne dopĺňa alebo mení na základe 

doterajších skúseností a z dôvodu zachytenia výraznejšieho pokroku v plnení jednotlivých úloh a za účelom 

aj zníženia administratívnej záťaže subjektov, spracúvajúcich. Odpočet navrhujeme predkladať 



zastupiteľstvu správu za predchádzajúce sledované obdobie raz za 2 roky, najneskôr opätovne k termínu 

tridsiateho júnu daného kalendárneho roka počnúc od roku od 2025 v rámci komisií, kde bol predmetný 

materiál. 

Diskutovaný, prezentovaný a diskutovaný, vznikla požiadavka na vytvorenie pracovnej skupiny za účelom 

efektívnejšieho nastavenia merateľných ukazovateľov pre jednotlivé aktivity, samozrejme túto požiadavku si 

osvojujeme a počas leta vytvoríme pracovnú skupinu, aby sme sa na jeseň mohli stretnúť, táto požiadavka, 

dovolím si jej predbehnúť, vznikla aj pri nasledovnom materiály. Čiže my by sme radi vy vytvorili jednotnú 

samostatnú skupinu pre či už sociálnu inklúziu alebo inklúziu Rómov na území bratislavského 

samosprávneho kraja. Ďakujem pekne. 

Ďakujem veľmi pekne, otváram teraz rozpravu k tomuto bodu programu. 

Neevidujem žiadne prihlášky do rozpravy, takže ju ukončujem a odovzdávam slovo návrhovej komisii. 

Marek Machata (poslanec)  

Ďakujeme pekne, pán župan, predkladáme na hlasovanie uznesenie tak, ako bolo predložené spolu s 

materiálom. Ďakujem. 

Ďakujem veľmi pekne, poprosím panie poslankyne, pánov poslancov, aby hlasovali teraz. 

Konštatujem, že zahlasovalo 47 poslankýň a poslancov, nikto nebol proti, nikto sa nezdržal. Ukončujem bod 

číslo 4 a prechádzame na bod číslo 5. tým je návrh koncepcie inklúzie Rómov v bratislavskom 

samosprávnom kraji do roku 2026 a s výhľadom do roku 2030. úvodné slovo opäť Michal Beniač. Nech sa 

páči. 

Michal Beniač (riaditeľ Odboru stratégie)  

Ďakujem veľmi pekne. Predmetná koncepcia je spracovaná ako plnenie úlohy akčného plánu, koncepcie 

sociálnej inklúzie, čiže je to 1 z bodov predchádzajúceho materiálu a v rámci ktorej je marginalizovaná 

rómska komunita zaradená medzi tie najzraniteľnejšie skupiny obyvateľstva Bratislavského kraja. Koncepcia 

je pilotná pre naše územie a bola spracovaná dlhoročným poskytovateľom sociálnych služieb, ktorou je 

armáda spásy na Slovensku a zároveň táto koncepcia bola aj predmetom projektu 20 zmena 21, kde 

Bratislavský samosprávny kraj vystupuje. Ako dá sa povedať, strategický partner, táto koncepcia bola 

vypracovaná v spolupráci s odbornými útvarmi aj úradu bratislavského samosprávneho kraja, s odborom 

sociálnych vecí, odborom školstva a oddelením kultúry. Pri spracovaní predmetného dokumentu boli 

oslovené relevantné subjekty, príslušné štátne inštitúcie, mestá, obce s prítomnosťou rómskych komunít v 



súlade s atlasom rómskych komunít a tiež vzdelávacie inštitúcie a neziskové organizácie pôsobiace v danej 

oblasti. Dokument zohľadňuje údaje, teda ako už bolo spomenuté, z atlasu rómskych komunít, Štatistického 

úradu, mnohých národných či medzinárodných dokumentov a skúsenosti s prácou rómskych komunítách 

identifikuje 4 prioritné oblasti a návrhy riešení v týchto oblastiach, tie oblasti sú kultúra, národnosť, bývanie, 

sociálna a zdravotná starostlivosť a vzdelávanie. Analytická časť tejto koncepcie nám poslúžila naozaj ako 

výborný podklad pre vyjednávaní finančných prostriedkov pre, z európskych zdrojov a získanie alokácie pre 

územia Bratislavského kraja prvýkrát na túto oblasť vo výške 12,5, milióna eur v rámci operačného 

programu Slovensko a projekty majú byť zamerané na výstavbu nových základných škôl na našom území, 

čiže je to úplne prvýkrát a vďaka tejto koncepcie v rámci komisií bola tiež vedená diskusia ohľadom 

metodiky vypracovania atlasu rómskych komunít, rovnako vnímame trošku kontroverznú túto metodiku, 

avšak máme zo strany splnomocnenca vlády pre rómske komunity informáciu, že v tomto roku sa začína 

pripravovať nový atlas alebo teda nová metodika pre nový atlas rómskych komunít na území Slovenska a ako 

som aj v predchádzajúcom materiáli spomínal, čiže bude zriadená tá pracovná skupina na nastavenie 

merateľných ukazovateľov, aby sme vedeli odpočtovať túto koncepciu. Ďakujem pekne. 

Ďakujem, otváram rozpravu k tomuto bodu programu. 

Prvá prihlásená do rozpravy je pani poslankyňa Petra Hitková, nech sa páči. 

Petra Hitková (poslankyňa)  

Ďakujem pekne. Ja veľmi chcem pekne poďakovať za vypracovanie tejto koncepcie. Mňa to milo potešilo a 

ako som už hovorila v stredu, ja by som sa priklonila k viacerým poslancom, ktorí by sme navrhovali vlastne 

v rámci prioritnej oblasti vzdelávanie začleniť merateľné ciele, tzn. Že je tam 1, je tam 1 ukazovateľ, ktorý 

má nemilo prekvapil, čo nesúvisí samozrejme so župou, ale s tou komunitou, kde až 51 % Rómov vlastne 

nedokončí tretiu triedu alebo tretí ročník strednej školy a je to teda dosť veľké číslo, čiže ja by som veľmi 

chcela poprosiť, že tam by sme si mohli dať pozor a pozrieť sa na to možno o rok, o 2, či sa toto číslo 

zlepšilo, či sme boli nejakým spôsobom úspešní. Ďakujem, veľmi pekne. 

Ďakujem. Ďalším prihlásením do rozpravy je pán poslanec Peter Švaral. 

Peter Švaral (poslanec)  

Ďakujem pekne. Ja rozumiem potrebe dôvodom, prečo taká koncepcia alebo taký materiál bol spravený, aj 

oceňujem tú prácu kolegov z zväz, ktorí to robili. To, čo mi vadí na koncepcii a na takýchto materiáloch, je 

teraz možno použijem zle, stále taký skrytý rasizmus, ktorý pritom používame, pričom sa tvárime, že robím 

to preto, aby sme rasizmus odstránili my, keď tie čísla, ktoré tam sú, z ktorých vychádzame a ktorý je 



postavené koncepcia, to je varenie na vode. My sa tvárime, že Rómovia sú tí, ktorí sa nejakým spôsobom 

volajú alebo nejakým spôsobom vyzerajú, majú nejakú farbu pleti, ale pritom v štatistikách ich máme 

desiatkach obyvateľov, ktorí sa hlásia k národnosti, všetci ostatní sú Slováci, ale my ich aj atlas rómskych 

komunít, aj takáto koncepcia, kopu iných dokumentov úplne s inými číslami na základe toho, že ako sa 

niekto vzdá, nejako sa správa alebo ako sa, alebo ako sa k čomu hlási a potom v podstate naozaj ja chápem, 

hovorím, dobrý úmysel, všetko, aj rozumiem, všetky externé okolnosti, že prečo je to urobené, len toto mi tu 

vadí principiálne nielen pri tejto koncepcii, ale aj pri atase atď. Ku mne, keď sa prihlási človek z Ministerstva 

vnútra z boja proti extrémizmu a ideme sa so mnou rozprávať, koľko máme rómskych obyvateľov? Poviem 

podľa sčítania obyvateľov 14 alebo 24 a tí ostatní sa možno podobajú, ale ja nemôžem povedať, že on je 

Róm preto, lebo niečo, hej, lebo sa volá alebo tak vyzerá, ale tieto koncepcie sú naozaj takto stavané podľa 

toho, ako kto vyzerá. Ďakujem. 

Juraj Droba (predseda BSK)  

Ďakujem. Ďalším prihlásením do rozpravy je Juraj Štekláč. Michal, budeš chcieť reagovať potom na záver? 

Juraj Štekláč (poslanec)  

Dobrý deň, ďakujem pekne, ja ti trochu odpoviem. Peter, žiadna štatistika na svete nie je dokonalá a každá tá 

štatistika nejako vzniká, tzn. Že vždycky sa uvedú nejaké úvodné kritériá, my jednoducho môžeme a musíme 

vychádzať z tých štatistík, ktoré máme, nemôžeme vychádzať z tých štatistík, ktoré nemáme, no ak sa teda 

máme v tom materiáli niekde, niekde odraziť, tak musíme ich proste oprieť o tú štatistiku, ktorú máme, my 

samozrejme prehodnocujeme aj v rámci vývoja jednotlivé faktory, ktoré vstupujú do týchto materiáloch a ak 

už to bolo uvedené, to sú materiály, ktoré sú živé, tzn. že keď vzniknú nejaké nové okolnosti, tak samozrejme 

sú zaraďované priebežne do tých materiálov a na základe toho sa postupuje. Čiže ono je to na svete tak, že 

tak ako každá štatistika nie je dokonalá, tak asi ani každá koncepcia nie je dokonalá. Snažíme sa niečo urobiť 

pre týchto ľudí a myslím si, že v istom rozsahu sa to darí. Opiera sa to aj o externých zhotoviteľov, ktorých 

skúsenosti a o subjekty, ktoré, z ktorých skúsenosti sú veľké. Hej? Proste skúsenosti armády. Spásy sú priam 

vyše storočné. Ona má procesy na zaraďovanie ľudí, ktorí sú vylúčení z komunity naspäť do tej majoritnej 

komunity. Verme tomu, že sa nám to podarí a ja by som vás poprosil o podporu tohto materiálu. Ďakujem 

pekne. 

Juraj Droba (predseda BSK)  

Neevidujem žiadne ďalšie prihlášky do rozpravy za úrad konštatujem, že som hrdý na to, že túto koncepciu 

vypracovanú máme, aj keď viem, že keď sa pozriete na kolegov zo zvyšných siedmich krajov, tak v podstate 

tento typ problému alebo výzvy u nás neexistuje, napriek tomu je dobré, aby sme sa tým zaoberali. Ja celkom 



veľa rozmýšľam nad tým, ako pomáhať znevýhodneným skupinám a či chceme, či nie. Peťo, tak je tu nejaké 

etnikum a nejaká skupina spoločnosti, ktorá si myslím, že čím skôr takú, ja neviem, možno barličku do toho, 

aby sa integrovala do bežného života, tak tým lepšie aj pre väčšinovú populáciu. 

Ďakujem. Poprosím teraz návrhovú komisiu, aby predniesla návrh uznesenia. 

Marek Machata (poslanec)  

Ďakujeme pekne, pán župan, dajte, prosím hlasovať o tom, že zastupiteľstvo BSK po prerokovaní materiálu a 

schvaľuje koncepciu inklúzie Rómov v Bratislavskom kraji do roku 20 26 výhľadom do 20, 30 a v časti b 

ukladá pani riaditeľke úradu BSK úlohy podľa predloženého materiálu. Ďakujem. 

Juraj Droba (predseda BSK)  

Poprosím panie poslankyne, pánov poslancov, aby hlasovali teraz. 

Konštatujem, že zahlasovalo 46 poslankýň a poslancov, nikto nebol proti, 1 sa zdržal, uznesenie bolo prijaté 

tak, ako bolo predložené. Ukončujem bod číslo 5 a prechádzame na bod číslo 6. tým je návrh ideového 

zámeru vybudovania špecializovaného zariadenia pre dospelých s pervazívnou vývinovou poruchou. Úvodné 

slovo opäť riaditeľ odboru stratégie Michal beňač. 

Michal Beniač (riaditeľ Odboru stratégie)  

Ďakujem pekne. Predložený zámer je v súlade s programovým vyhlásením samosprávneho kraja. Má 

ambíciu pokračovať v intenciách zlepšovania dostupnosti sociálnych služieb a zlepšovanie životných 

podmienok pre ľudí so zdravotným postihnutím, poskytovanie sociálnej služby pre dospelé fyzické osoby s 

pervazívnou vývinovou poruchou patrí z hľadiska dostupnosti sociálnej služby a dopytu po nej. Medzi 

najnaliehavejšie špecializované zariadenie bude poskytovať sociálne služby pre dospelé osoby s poruchami 

autistického spektra. Na znievskej ulici číslo 4 v Petržalke ako sociálno zdravotné zariadenie s kapacitou 12 

miest s celoročnou pobytovou formou a 12 miest ambulantnou formou, vybudované zariadenie bude spĺňať 

atribúty komunitného charakteru sociálnej služby a výrazným spôsobom zlepší životné podmienky pre ľudí 

so zdravotným postihnutím. Špecializované zariadenie bude detašovaným pracoviskom domova sociálnych 

služieb pre dospelých, pre deti a dospelých. Integra. Samotná investícia bude realizovaná v rámci projektu, 

ktorý bude financovaný zo služieb, pardon, z externých zdrojov, aktuálne máme pripravené verejné 

obstarávanie na zhotoviteľa projektovej dokumentácie a samotnej stavby prebieha majetkovoprávne 

vysporiadanie prístupovej cesty a máme pripravený projektový zámer, ktorý chceme predložiť na externé 

zdroje, predpokladaný rozpočet všetkých, všetkých aktivít, či už projektovej, predprojektovej prípravy, 

projekcie, výstavby zariadenia, materiálo technického búracích prác ešte s výškou základov, ktoré ostali na 



danom mieste predbežne a hovorím o predpokladanej hodnote zákazky 46, milióna eur, výsledná suma bude 

samozrejme zrejmá po uskutočnení verejného obstarávania. Ďakujem. 

Juraj Droba (predseda BSK)  

Ďakujem, otváram rozpravu k tomuto bodu programu. 

Neevidujem žiadnu prihlášku do rozpravy, takže ju ukončujem a odovzdávam slovo návrhovej komisii. 

Marek Machata (poslanec)  

Ďakujem pekne, pán župan, dajte prosím hlasovať o tom, že zastupiteľstvo BSK po prerokovaní materiálu s 

časti a schvaľuje ideový zámer vybudovania špecializovaného pre dospelých s pervazívnou vývinovou 

poruchou a v častiti b ukladá pani riaditeľke úradu podľa predloženého materiálu. Ďakujem. 

Juraj Droba (predseda BSK)  

Poprosím poslankyne a poslancov, aby hlasovali teraz. 

Konštatujem, že zahlasovalo 46 poslankýň, poslancov, nikto nebol proti, nikto sa nezdržal, uznesenie bolo 

prijaté tak, ako bolo predložené. Ukončujem bod číslo 6 a prechádzame na bod číslo 7. tým je návrh 

ideového zámeru revitalizácie parku obcí Malinovo. Michal Beniač, poprosím o úvodné slovo. 

Michal Beniač (riaditeľ Odboru stratégie)  

Ďakujem veľmi pekne. Opäť. Projektový zámer je v súlade s programovým vyhlásením BSK a tak aj tak s 

akčným plánom bratislavského samosprávneho kraja. Našou ambíciou je zapojenie sa do aktuálne vyhlásenej 

výzvy v rámci programu spolupráce Interreg medzi Slovenskou republikou a Maďarskom, ktorá bude 

ukončená 15. Augusta. Nosnou aktivitou tohto projektu je kompletná obnova parku záchrana a obnova 

významných historických drevín, rekonštrukcia, dobudovanie komunikácií, spevnených plôch, dobudovanie 

prvkov drobnej infraštruktúry, priestorov pre športové aktivity. Spoluvlastníkmi parku je Bratislavský 

samosprávny kraj. V dvoch tretinách, v jednej tretine obec Malinovo, projektový, partneri sú vedúcim 

partnerom, bude Bratislavský samosprávny kraj, hlavným cezhraničným partnerom bude obec šopon köve, 

ďalej spolu pripravujem projekt spolupráci s obcou Malinovo, s malokarpatským osvetovým strediskom a s 

ďalším maďarským partnerom, ktorým je West panónom profit. Aktuálne s partnermi pripravujeme aj 

softové aktivity na podporu týchto našich investičných zámerov v rámci projektu projektová dokumentácia 

obnovy parku je vypracovaná, predbežne odkomunikovaná s krajským pamiatkovým úradom, nakoľko ide o 

národnú kultúrnu pamiatku a predpokladaný rozpočet celého projektu je zatiaľ vo výške 2,5, milióna eur s 

tým, že v rámci cezhraničnej spolupráce je 8 percentné spolufinancovanie z vlastných zdrojov žiadateľa. 

Ďakujem pekne. 



Juraj Droba (predseda BSK)  

Ďakujem, dovoľte, aby som otvoril rozpravu k tomuto bodu programu. 

Nehlási sa nikto, takže ukončujem rozpravu, odovzdávam slovo návrhovej komisii. 

Marek Machata (poslanec)  

Ďakujeme pekne, pán župan, dajte, prosím hl hlasovať o tom, že zastupiteľstvo BSK po prerokovaní 

materiálu v časti a schvaľuje. Ideový záver revitalizácie parku obce Malinová v časti b) ukladá pani 

riaditeľke úradu úlohu podľa predĺženého materiálu. 

Juraj Droba (predseda BSK)  

Ďakujem, poprosím poslankyne poslancov, aby hlasovali teraz. 

Ďakujem. Konštatujem, že zahlasovalo 48 poslankýň a poslancov, nikto nebol proti, nikto sa nezdržal, 

uznesenie bolo prijaté tak, ako bolo odhlasované. Ukončujem bod číslo 7 a prechádzame na bod číslo 8. tým 

je návrh na zmenu výšky členského príspevku BSK v prospech záujmového združenia Európska kulturní 

stezka sv. Cyrila a Metoděje. Úvodné slovo opäť poprosím, pán riaditeľ odboru stratégie Michal Beniač. 

Michal Beniač (riaditeľ Odboru stratégie)  

Ďakujem veľmi pekne. Ku predmetnej kultúrnej ceste sme pristúpili po schválení zastupiteľstvom 

bratislavského samosprávneho kraja v decembri 2021. v podstate pristúpením k tejto kultúrnej ceste sa 

napĺňa aj stratégia rozvoja cestovného ruchu na území bratislavského samosprávneho kraja v časti podpory a 

budovania tematických ciest na území kraja. Význam priameho zapojenia sa dá do certifikovanej kultúrnej 

cesty. Z medzinárodného hľadiska prináša nové príležitosti pre vytváranie nových partnerstiev a projektov v 

rámci celej Európy v súvislosti s narastajúcimi aktivitami a princípom solidárneho podieľania sa na rozvoji 

cesty, vrátane prevádzkových nákladov. Združenie predložilo návrh na schválenie zmeny vnútornej normy, 

ktorá mení výšku členského príspevku pre členov v kategórii 1, čo sú regióny z pôvodných 5.000 EUR na 

6.500 EUR ročne. Uvedená zmena bude po schválení zastupiteľstvom platná pre členské príspevky od 

nasledujúceho roku, čiže od roku 2024. zoznam aktivít združenia od pristúpenia bratislavského 

samosprávneho kraja sa nachádzajú v samotnom materiáli. Ďakujem vám pekne. 

Juraj Droba (predseda BSK)  

Ďakujem, otváram teraz rozpravu k tomuto bodu programu. 

Neevidujem žiadnu prihlášku do rozpravy, takže ju ukončujem, odovzdávam slovo návrhovej komisii. 



Marek Machata (poslanec)  

Ďakujeme pekne. Pán župan, dajte, prosím ma, ozvať o tom, že zastupiteľstvo bratislavského samosprávneho 

kraja po prerokovaní materiálu v časti a schvaľuje zmenu výšky členského príspevku Bratislavského 

samosprávneho kraja do združenia Európska kulturní stezka sv. Cyrila a Metoděje a v časti b) ukladá pani 

riaditeľke úrad BSK úlohu podľa predloženého materiálu. Ďakujem. 

Juraj Droba (predseda BSK)  

Ďakujem, poprosím, aby ste hlasovali teraz. 

Ďakujem. Konštatujem, že zahlasovalo 49 poslankýň a poslancov, nikto nebol proti, nikto sa nezdržal. 

Ukončujem tento bod programu a prechádzame na bod číslo 9. tým je správa o plnení koncepcie budovania 

siete environmentálno vzdelávacích centier BSK na obdobie 2018-2025. správa sa týka roku 2022. opäť 

úvodné, pardon, úvodné slovo tentokrát prednesie kolega, vedúci oddelenia životného prostredia Martin 

Obuch. Nech sa páči. 

Martin Obuch (Vedúci oddelenia životného prostredia)  

Vážené pani poslankyne, páni poslanci, kolegovia. Dovolil by som si vám predstaviť každoročný odpočet 

akčného plánu koncepcie budovania ekocentier BSK za rok 2022. dokument koncepcie budovania siete 

ekocentier BSK je dokument, ktorý formuje spoločnú rozvojovú víziu zakladania a rozvoja subjektov 

zameraných na poskytnutie kvalitnej environmentálnej výchovy, vzdelávania a osvety. Tento dokument 

predstavuje interné hodnotenie naplnenia koncepcie, ktorý vypracoval regionálny koordinátor pre 

environmentálnu výchovu a osvetu BSK v spolupráci s inštitútom regionálnej politiky Bratislavského kraja, 

samotná správa o plnení koncepcie budovania siete environmentálno vzdelávacích centier BSK na obdobie 

2018-2025 za rok 22 sa skladá z dvoch častí, prvou časťou je odpočet napĺňania úloh vyplývajúcich z 

akčného plánu koncepcie za rok 2022. odpočet je v zmysle koncepcie spracovaný formou tabuľky, pričom ku 

každému kroku alebo aktivite, ktorého termín realizácie má byť alebo sa má začať v roku 2022, informácia o 

stave plnenia, resp. O posune termínu plnenia aktivity. Odpočet akčného plánu koncepcie obsahuje aktivity v 

zodpovednosti iných subjektov poskytujúcich environmentálnu výchovu a osvetu a služby v regióne. 

Jednotlivé informácie v odpočte ako ich detailnosť, vychádzajú z najnovších dostupných verejných 

informácií, ako aj podkladov od kontaktných osôb jednotlivých zodpovedných inštitúcií v zmysle akčného 

plánu, koncepcie. Druhou časťou koncepcie aktualizovaný zoznam poskytovateľov environmentálnej 

výchovy a osvety v bratislavskom samosprávnom kraji. Ďakujem. 



Juraj Droba (predseda BSK)  

Ďakujem veľmi pekne, otváram rozpravu k tomuto budú programu. 

Neevidujem žiadnu prihlášku do rozpravy, takže ju ukončujem, odovzdávam slovo návrhovej komisii. Nech 

sa páči. 

Marek Machata (poslanec)  

Ďakujeme pekne, pán župan, dajte, prosím, hlasovať o tom, že. Zastupiteľstvo BSK po prerokovaní materiálu 

schvaľuje správu o plnení koncepcie budovania siete environmentálno vzdelávacích centier bratislavskom 

samosprávnom kraji na obdobie 2008-2025 za rok 2022. ďakujem. 

Juraj Droba (predseda BSK)  

Poprosím teraz, aby ste hlasovali, nech sa páči. 

Juraj Droba (predseda BSK)  

Konštatujem, že zahlasovalo 45 poslankýň a poslancov, nikto nebol proti, nikto sa nezdržal. Ukončujem bod 

číslo 9 a prechádzame na bod číslo 10. tým je návrh záverečného účtu BSK za rok 2022. úvodné slovo má 

riaditeľ odboru financií Marek Vlčej. 

Marek Vlčej (riaditeľ odboru financií)  

Ďakujem pekne, pán predseda, vážené pani poslankyne, vážení páni poslanci. Bratislavský samosprávny kraj 

hospodáril v roku 2022 s vyše 250 miliónmi eur, pričom táto suma išla najmä do piatich veľkých oblastí, tou 

najväčšou oblasťou bola oblasť vzdelávania a športu, kam bolo alokovaných vyše 100.000.000 EUR, druhou 

v poradí bola oblasť sociálnych služieb, kam išlo takmer 42.000.000 EUR, na treťom a štvrtom mieste boli 

doprava a cesty druhej a tretej triedy, kam išlo približne po 25.000.000 EUR a piatou veľkou oblasťou bola 

oblasť kultúry, kde za rok 22 bolo vyčerpaných asi 14.000.000 EUR, v rámci týchto 250.000.000 EUR, asi 

1/5, takmer 50.000.000 EUR bola čerpaná na kapitálové výdavky, čo je vlastne významný nárast oproti 

predchádzajúcemu roku, kedy to bolo len 21.000.000 EUR. Len narýchlo tie najväčšie akcie za jednotlivé 

oblasti, ktorých sa to týka v rámci dopravy alebo teda v rámci ciest, išlo o obchvat grobov. V rámci 

sociálnych služieb boli rozbehnuté deinštitucionizácie v rámci škôl, išlo o oceovp, v rámci kultúry boli 

rekonštruované najmä divadlo aréna, bratislavské Bábkové divadlo, samozrejme bolo zrekonštruovaných a 

opravených aj veľmi veľa ďalších organizácií máme. Tento materiál obsahuje položkovitý zoznam, tieto 

číslo napr. Z vlastných príjmov bolo preinvestovaných na opravy, údržbu a rekonštrukcie vyše 21,5, milióna 

eur, čo je priemerná 1 naše zariadenie asi 270 000. výsledok hospodárenia za minulý rok bol 7,5, milióna eur 

a v rámci tohto materiálu ho navrhujeme alokovať celý do rezervného fondu. Materiál prešiel všetkými 



komisiami bez pripomienok, k dispozícii aj súhlasné stanovisko hlavného kontrolóra a tak isto je k dispozícii 

aj správa audítora za rok 2022. na základe týchto údajov si vás dovoľujem požiadať o podporu tohto 

materiálu. Ďakujem pekne. 

Juraj Droba (predseda BSK)  

Ďakujem, otváram rozpravu k tomuto bodu programu. 

Neevidujem žiadnu prihlášku do rozpravy, takže rozpravu ukončujem, odovzdávam slovo návrhovej komisii. 

Marek Machata (poslanec)  

Ďakujeme pekne, pán župan, no predkladáme na hlasovanie uznesenie tak, ako bolo predložené spolu s 

materiálom. 

Juraj Droba (predseda BSK)  

Ďakujem, poprosím, aby ste hlasovali teraz. 

Juraj Droba (predseda BSK)  

Konštatujem, že za hlasovalo 48 poslankýň a poslancov, nikto nebol proti, nikto sa nezdržal uznesenie prijaté 

v jeho predkladanom znení. Ukončujem bod číslo 10 a prechádzame na bod číslo 11. tým je informácia o 

rozpočtovom hospodárení BSK za obdobie od 1. Januára 23. do 21. Marca 23. úvodné slovo opäť riaditeľ 

odboru financií Marek Vlček. Nech sa páči. 

Marek Vlčej (riaditeľ odboru financií)  

Ďakujem pekne. Ide o pravidelný informačný materiál, predkladáme ho zastupiteľstvo vždy o tomto čase, je 

to informácia o rozpočtovom hospodárení BSK za obdobie prvého štvrťroku 2023. ide teda odpočet plnenia 

príjmov a čerpania výdavkov voči plánovanému rozpočtu oproti predchádzajúcim rokom. Jediná zmena je v 

rámci daňových príjmov, kedy vlastne časť dane z príjmov fyzických osôb a jej výpadok bola nahradená daň 

nejakým výnosom dane z príjmov právnických osôb a štát tento výnos poukázal v prvých štyroch mesiacoch, 

preto vlastne daňové príjmy sú v tejto správe za ten prvý štvrťrok vyššie, než to býva v minulých rokoch, 

preto aj ten priebežný prebytok je vyšší, než býva zvyklosťou o tomto stave. Tento materiál v prílohe 

obsahuje aj aktualizáciu investičného plánu, kde sú zachytené jednotlivé pohyby v rámci tohto plánu a takisto 

materiál obsahuje aj základné čísla pre jednotlivé programy, ako sa vyvíjali v prvom kvartáli roku 2023. 

ďakujem pekne. 

Juraj Droba (predseda BSK)  

Ďakujem, otváram rozpravu, prvým prihláseným do rozpravy je s faktickou poznámkou Jána Hrčka. Nech sa 

páči. 



Ján Hrčka (poslanec)  

Ďakujem. Len takú faktickú drobnosť, že hore v materiáli máte napísané, že to je od 1. 1. 2023 do 31. 3. 

2022. čiže tam je iba asi formálna chyba. Zle to vyzerá, len aby potom nebolo z toho nedorozumenie, že sme 

riešili úplne iné, inú časť roka. 

Juraj Droba (predseda BSK)  

Takže materiál bude upravený údaj. Ďakujeme za poznámku, nech sa páči, pani poslankyňa Hudáková. 

Mária Hudáková (poslankyňa)  

Spomínala som to aj na komisiách v najbližšej zmene rozpočtu, aj na základe týchto priebežných výsledkov a 

teda nízkeho čerpania na mimoškolské aktivity našich škôl a našich pedagógov by som bola rada, kebyže 

najbližšej zmene rozpočtu túto položku navýšime. Nejedná sa o veľkú sumu, vzhľadom na to, že už je nejak 

pokročilý čas. Ten rozdiel medzi týmto rokom a minulým rokom je nejakých 300 000 tým, že je to od 

septembra, lebo je to ešte nižšia suma. Takže ja by som bola rada, keby sme to vyplácanie navýšili späť na 

tých 100 % z tých 55 %, ktoré robíme v rámci nejakého šetrenia. Momentálne ďalej máme zvýšené príjmy z 

nájmov a predaja majetku BSK oproti teda minulému nejak volebnému obdobiu. Tam na konci som 

iniciovala zmenu VZN, kde teda prenajímame za nejakú sumu, aj predávame teda vyššie náš majetok, takže 

aj z týchto prostriedkov máme dostatok na to, aby sme vygenerovali dostatok peňazí na navýšenie tejto 

položky. Ďalej môžeme selektívne aj rozdeľovať medzi príspevkovými organizáciami a rozpočtovými 

organizáciami, pretože evidentne tie rozpočtové naozaj nemajú z čoho sanovať takýto výpadok, tie 

rozpočtové majú, pardon, tie príspevkové majú. 

Juraj Droba (predseda BSK)  

Ďakujem veľmi pekne. Neevidujem žiadnu ďalšiu prihlášku do rozpravy, nie je potrebná reakcia, berieme na 

vedomie a Marek, nech sa páči. 

Marek Vlčej (riaditeľ odboru financií)  

Len veľmi krátko. Tak, ako sme to prediskutovali aj na komisiách, tak áno, pri ďalšej úprave rozpočtu a 

najmä, keď budeme vedieť aktuálne číslo počtu žiakov v ďalšom školskom roku, tak určite to bude téma, to, 

čo ste povedali. Tak ako aj v minulých rokoch, my vlastne priebežne sa snažíme tie zdroje nájsť a tak isto to 

bolo aj napr. V predchádzajúcom roku, že sme to vedeli doplniť, takže určite to bude téma na ďalších 

rokovaniach. 

Juraj Droba (predseda BSK)  

Ďakujem. Nevidím nikoho ďalšieho prihlásené do rozpravy, takže uzatváram ju, odovzdávam slovo 



návrhovej komisii. Marek, nech sa páči. 

Marek Machata (poslanec)  

Ďakujeme pekne, pán župan, dajte prosím hlasovať o tom, že zastupiteľstvo bratislavského samosprávneho 

kraja po prerokovaní materiálu berie na vedomie informáciu o rozpočtovom hospodárení bratislavského 

samosprávneho kraja za obdobie od 1. 1. 2023 do 31. 3. 2023. ďakujem. 

Juraj Droba (predseda BSK)  

Ďakujem, pán predseda a poprosím teraz, aby poslankyňa, poslanci hlasovali. 

Juraj Droba (predseda BSK)  

Za hlasovalo 48 poslankýň a poslancov. Nikto nebol proti, nikto sa nezdržal, konštatujem, že uznesenie bolo 

prijaté tak, ako bolo predložené a poprosím teraz, aby sme prešli na bod číslo 12. tým je priebežná informácia 

o výsledkoch kontrol vykonaných útvarom hlavného kontrolóra BSK za obdobie od 1. 3. 2023. do 23. 5. 

2023. úvodné slovo má pán hlavný kontrolór Milan Slezák, nech sa páči. 

Milan Slezák (hlavný kontrolór BSK)  

Dobrý deň, vážené pani poslankyne, páni poslanci. V sledovanom období marec až máj bolo ukončených 12 

kontrol, ktorých výsledky a ciele máte uvedené v predloženom materiáli. Kontrolami bolo zistených celkom 

24 porušení všeobecne záväzných právnych predpisov, ku všetkým sú už prijaté opatrenia na odstránenie 

zistené ich zistených nedostatkov. V jednom prípade dňa 18. 4. Sme museli podať oznámenie o podozrení zo 

spáchania trestného činu porušovania povinností pri správe cudzieho majetku. Jedná sa o výsledok kontroly 

uvedené uvedeného v bode číslo 1 predloženého materiálu. Ďakujem pekne. 

Juraj Droba (predseda BSK)  

Ďakujem, pán Slezák, poprosím o prihlášky do rozpravy. 

Neevidujem žiadne, takže ukončujem rozpravu a odovzdávam slovo návrhovej komisii. 

Marek Machata (poslanec)  

Ďakujeme pekne, pán župan, dajte, prosím vás, hlasovať o tom, že zastupiteľstvo Bratislavského 

samosprávneho kraja po prerokovaní materiálu berie na vedomie priebežnú informáciu o výsledkoch kontrol 

vykonaných útvarom hlavného kontrolóra BSK od 1. 3. 23. do 23. 5. 23. ďakujem. 

Juraj Droba (predseda BSK)  

Ďakujem, poprosím, aby poslankyne, poslanci teraz hlasovali. 



Juraj Droba (predseda BSK)  

Konštatujem, že zahlasovalo 48 poslankýň a poslancov, nikto nebol proti, nikto sa nezdržal. Ukončujem bod 

číslo 12 a prechádzame na bod číslo 13. tým je návrh plánu kontrolnej činnosti ÚHK Bratislavského 

samosprávneho kraja na druhý polrok 20 23. opäť slovo, pán kontrolór Slezák, nech sa páči. 

Milan Slezák (hlavný kontrolór BSK)  

Dobrý deň, ešte raz, vážený pani poslankyne, páni poslanci. Predložený materiál bol vypracovaný v súlade s 

rozsahom kontrolnej činnosti útvarov hlavného kontrolóra podľa zákona o samosprávnych krajoch pri jeho 

tvorbe sa vychádzalo z podnetov, ktoré už dnes boli doručené na úrad bratislavského samosprávneho kraja z 

Úradu pre verejné obstarávanie, zo samotného úradu bratislavského samosprávneho kraja z výsledkov 

kontrol realizovaných v predchádzajúcom období. Ďakujem pekne. 

Juraj Droba (predseda BSK)  

Ďakujem, otváram rozpravu k tomuto bodu programu. 

Kultúrna vložka, v pohode, neevidujem žiadne prihlášky do rozpravy, takže poprosím návrhovú komisiu, aby 

predložila návrh uznesenia. 

Marek Machata (poslanec)  

Ďakujeme pekne, predkladáme na hlasovanie uznesenie tak, ako bolo predložené spolu s materiálom. 

Juraj Droba (predseda BSK)  

Ďakujem, ďakujem, poprosím, aby ste hlasovali teraz. 

Konštatujem, že zahlasovalo 49 poslankýň a poslancov, nikto nebol proti, nikto sa nezdržal. Ukončujem bod 

číslo 13 programu a otváram bod číslo 14. tým je návrh na určenie odmeny hlavnému kontrolórovi 

bratislavského samosprávneho kraja a slovo odovzdávam pánovi vicežupanovi Štekláčovi. 

Juraj Štekláč (poslanec)  

Dobrý deň, ďakujem za slovo. Ja voľne nadviažem na úvod, ktorý povedal k materiálu na začiatku rokovania 

pán župan. V zmysle paragrafov uvedených zákonov v predloženom materiáli a súd vedomí si potrebnosti a 

kvalitnosti kontrolnej činnosti v orgánoch verejnej správy ako jednej z najdôležitejších činností alebo vôbec 

najdôležitejšej činnosti ako takej. Skupina poslancov iniciovala návrh odmeny hlavnému kontrolórovi za 

predchádzajúci rok. Toto bolo prerokované aj na stretnutí predsedov klubov, kde teda kluby si osvojili tento 

návrh, a preto sú vlastne uvedený ako predkladatelia jednotliví predseda klubov. Máme za to, že kontrolnú 

činnosť vykonáva hlavný kontrolór dobre a zodpovedne a je ústretový aj k jednotlivým podnetom poslancov 

na jednotlivé kontroly a zaraďuje ich priebežne do svojej činnosti, preto vlastne v zmysle toho predloženého 



na materiálu navrhujeme hlavnému kontrolórovi odmenu za rok 2022 a poprosíme vás o podporu tohto 

materiálu. 

Juraj Droba (predseda BSK)  

Ďakujem veľmi pekne, otváram rozpravu, ako prvá je prihlásená pani vicežupanka a už Ožvaldová. 

Alžbeta Ožvaldová (podpredsedníčka BSK)  

Veľmi pekne ďakujem za slovo, kolegyne, kolegovia, len toľko dodám, že ďakujeme spracovateľke tohto 

materiálu, pani poslankyni Moniky Beňovej Makkiovej. Ďakujem. 

Juraj Droba (predseda BSK)  

Ďakujem. Neevidujem žiadne ďalšie prihlášky do rozpravy, takže odovzdávam slovo návrhovej komisii. 

Marek Machata (poslanec)  

Ďakujeme pekne, pán župan, dajte, prosím hlasovať o tom, že zastupiteľstvo bratislavského samosprávneho 

kraja po prerokovaní materiálu schvaľuje odmenu hlavnému kontrolórovi BSK za rok 2022 vo výške 

zodpovedajúcej 30 % zo súhrn jeho platov za rok 2022. ďakujem. 

Juraj Droba (predseda BSK)  

Ďakujem, poprosím, aby sme hlasovali. 

Juraj Droba (predseda BSK)  

Ďakujem. Zahlasovalo 49 poslankýň a poslancov, nikto sa nezdržal, nikto nebol proti. Uznesenie prijaté v 

znení, v akom bolo predložené, prechádzame na bod číslo 15. tým je návrh na zmenu uznesenia 

zastupiteľstva BSK číslo 12/23 zo dňa 27. Januára 23. tým bol schválený nájom, zámena a zriadenie vecného 

bremena v prospech hlavného mesta Slovenskej republiky, Bratislavy a je to vyhodnotené ako prípad hodný 

osobitného zreteľa. Úvodné slovo poprosím, pán vedúci právneho oddelenia. Matúš Šaray. 

Matúš Šaray (vedúci právneho oddelenia)  

Ďakujem, pekné pekné predpoludnie všetkým. Takže v tomto prípade ide o technikáliu, tento materiál sme 

schválili na zastupiteľstve, v pôvodnej schválenom materiáli sme mali lehotu na podpis všetkých tých zmlúv 

180 dní, vzhľadom na určité komplikácie na strane magistrátu, kedy to tam opakovane riešia viacerými, 

viacerými konaniami alebo viacerými materiálmi na zastupiteľstve. Nás požiadali, že potrebujú dlhšiu lehotu, 

takže týmto materiálom len upravujeme pôvodnú lehotu zo 180 na 365 dní, aby nám neexpirovalo naše 

uznesenie. Materiál bol vysvetlený, na komisiách prešiel. Takže poprosím o jeho podporu. Ďakujem. 

Juraj Droba (predseda BSK)  

Ďakujem, otváram rozpravu k tomuto bodu programu. 



Keďže neevidujem žiadnu prihlášku do rozpravy, odovzdávam slovo návrhovej komisii. 

Marek Machata (poslanec)  

Ďakujeme pekne, pán župan, predkladáme na hlasovanie uznesení tak, ako bolo predložené spolu s 

materiálom. 

Juraj Droba (predseda BSK)  

Ďakujem, poprosím panie poslankyne, pánov poslancov, aby hlasovali teraz. 

Zahlasovalo 45 poslankýň a poslancov, nikto nebol proti, nikto sa nezdržal, konštatujem, že uznesenie bolo 

schválené v jeho predkladanom znení. Ukončujem bod číslo 15 a prechádzame na bod číslo 16. tým je návrh 

na schválenie nájmu časti priestorov zariadením komunitnej rehabilitácie Gaudeamus pre Občianske 

združenie rozvoj dieťaťa ako prípad hodný osobitného zreteľa. Opäť poprosím o úvodné slovo pána Matúša 

Šaraya. 

Matúš Šaray (vedúci právneho oddelenia)  

Ďakujem. Tak ako hovorí už samotný názov, riešime nájom priestorov v našom zariadení Gaudeamus. Ide o 

Občianske združenie, ktoré je v tomto zariadení už etablované, funguje tam, využíva tam určitú časť 

priestorov, vzhľadom na to, že tam bola kapacita na rozšírenie ich činnosti, ktorej sa venujú. Požiadali nás o 

ďalšie priestory, ktoré máte v dôvodovej správy, presne rozpísané čísla miestnosti, výmery jednotlivých, 

jednotlivých tých miestností. Dohromady ide o ďalších 160 m² s tým, že tá cena je nastavená na úrovni 

7 EUR za meter štvorcový, čo je mierne zvýhodnená cena oproti nejakým, nazvem to, že komerčnejším 

priestorom, ktoré sa v danej lokalite nachádzajú. Občianske združenie, tak, ako je uvedené, sa venuje 

vzdelávaniu detí, ktoré majú určité vývinové poruchy, jednoducho majú zdravotný hendikep, majú svoje 

výsledky, sú žiadaný, takže na základe toho aj úrad pristúpil k tomu, že vyhovel tejto žiadosti alebo chce jej 

vyhovieť a na základe toho bol spracovaný tento materiál. Ak by boli otázky k činnosti tohto združenia, 

máme tu k dispozícii, alebo sú prítomní aj zástupcovia pán madlenka a pani Černická, takže ak by boli 

otázky, vedia, vedia tieto, tieto zodpovedať aj bližšie, čo sa týka ich činnosti. Materiál prešiel všetkými 

komisiami tým, že to bol prípad hodný osobitného zreteľa a prešlo to bez akýchkoľvek pripomienok, takže 

poprosím o podporu. Ďakujem. 

Juraj Droba (predseda BSK)  

Ďakujem, otváram rozpravu k tomuto bodu programu, ešte konštatujem, že v sále sú prítomní aj zástupcovia 

občianskeho združenia rozvoj dieťaťa. Ani Hanka Kolníková, pani Hanka Černická už sa vydala zjavne a pán 

Peter Madlenga, takže nech sa páči, ak niekto má záujem diskutovať, otváram rozpravu. 



Juraj Droba (predseda BSK)  

Neevidujem prihlášky do rozpravy, takže rozpravu ukončujem, odovzdávam slovo pánovi predsedovi 

návrhovej komisie. 

Marek Machata (poslanec)  

Ďakujem pekne, pán župan, opäť predkladáme na hlasovanie uznesenie tak, ako bolo predložené spolu s 

materiálom. 

Juraj Droba (predseda BSK)  

Poprosím teraz pani poslankyne, pánu poslancov, aby hlasovali. 

Konštatujem, že zahlasovalo 48 poslankýň a poslancov, proti nebol nikto. Nikto sa nezdržal. Uznesenie bolo 

prijaté jeho predkladanom znení. Ja chcem ešte poďakovať občianskemu združeniu rozvoj dieťaťa za to, že 

robia veľmi za slušnú prácu s deťmi, ktoré naozaj potrebujú ich pomoc. Takže klobúk dolu. Držím palce a 

pokračujte ďalej. Vo svojej dobrej práci. Ukončujem bod číslo 16. prechádzame na bod číslo 17. tým je 

návrh na schválenie nájmu časti cesty 2/502 v katastrálnom území Dubovej pre stavebníka abuel s.r.o. Ako 

prípad hodný osobitného zreteľa. Úvodné slovo opäť Matúš Šáray, nech sa páči. 

Matúš Šaray (vedúci právneho oddelenia)  

Ďakujem. V tomto prípade ide o schválenie nájmu časti cesty a pozemku pod ním investorovi, ktorý tam 

realizuje v okolí výstavbu s tým, že z dôvodu bezpečnosti bola daná alebo vyvolaná investícia v podobe 

nástupného ostrovčeka medzi jednotlivými pruhmi, tzn. Týmto materiálom dávame právny vzťah k našej 

ceste, na ktorej bude vybudovaný ten ostrovček v materiáli máte vyjadrenie samosprávneho kraja, odboru 

dopravy, je tam dokumentácia, jednotlivec, nákresy, ktoré sa to týka, materiál prešiel opäť všetkými 

komisiami, keďže je to prípad hodný osobitného zreteľa. Poprosím o podporu, ďakujem. 

Juraj Droba (predseda BSK)  

Ďakujem, otváram rozpravu k tomuto bodu programu. 

Neevidujem žiadne prihlášky. Do rozpravy, poprosím pána predsedu návrhovej komisie, aby predložil návrh 

uznesenia. 

Marek Machata (poslanec)  

Ďakujeme pekne, pán župan, opäť pred parlament na hlasovanie uznesení tak, ako bolo predložené spolu s 

materiálom. 



Juraj Droba (predseda BSK)  

Ďakujem, poprosím poslankyne, poslancov, aby hlasovali. 

Juraj Droba (predseda BSK)  

Konštatujem, že zahlasovalo 45 poslankýň a poslancov, proti nebol nikto, nikto sa nezdržal, uznesenie bolo 

prijaté tak, ako bolo predložené. Ukončujem bod číslo 17 a prechádzame na bod číslo 18. tým je návrh na 

predaj časti parcely v katastrálnom území Bratislavy Nové Mesto, žiadateľovi Zipp Rezident s.r.o. Ako 

prípad hodný osobitného zreteľa. Úvodné slovo opäť Matúš Šaray, nech sa páči. 

Matúš Šaray (vedúci právneho oddelenia)  

Ďakujem. V tomto prípade rieši mail, predkladá, predkladáme návrh na predaj časti parcely, ktorý sa 

nachádza na ulici stará Vajnorská. Ja som na všetkých komisiách pomerne podrobne uviedol tú históriu tohto 

objektu, kde sme v minulosti tam robili majetkoprávne vysporiadanie, má tam ten investor stále záväzok voči 

nám poskytnúť nám 36, nazvem to, bytových jednotiek na ubytovanie ako štartovacie byty pre učiteľov, 

prípadne zamestnancov sociálnych služieb. Riešime už takmer 2 roky s ním. Snažia sa získať záväzné 

stanovisko magistrátu k rekonštrukcii tej budovy, momentálne im dal magistrát podmienku, aby v rámci toho 

svojho areálu vybudovali aj cyklotrasu a chodník, ktorý tam nie je. Nie je ani pred nej, ani za. Vysvetľovali 

sme si to na komisiách, na základe toho nás požiadali o odkúpenie. Ide dohromady o 182 m² pozdĺž ulice 

stará Vajnorská s tým, že magistrát dal podmienku, že musí to investor odkúpiť, vybudovať teda cyklotrasu, 

vybudovať chodník, následne tieto verejnoprospešné stavby, túto infraštruktúru bezodplatne odovzdať do 

vlastníctva magistrátu, aj tie vybudované cesty, aj samotnú tú parcelu, my sme dali spracovať štandardne 

znalecký posudok, ten bol na úrovni 157 EUR za meter štvorcový. Materiál prešiel všetkými komisiami, 

všetky komisie je odporučili tento materiál predložiť na zastupiteľstvo a schváliť s tým, že jedine na 

finančnej komisii bol daný pozmeňovací návrh, ktorý sa týkal len ceny, bol navrhnutých 200 EUR za meter 

štvorcový. Úrad pôvodne predložil túto variantu, keďže je to pre úrad priaznivejší, aj keď to bola len 1 KO 

komisia. Na druhej strane mali sme v stredu poradu predsedov poslaneckých klubov, komisií, kde vzišla 

požiadavka, aby to išlo podľa väčšiny, tak ako vždy sa materiály predkladajú podľa toho, ako materiál prejde 

vo väčšine komisií, tzn. To bola tá autoremedura, ktorú ohlásil pán predseda vo svojom úvodnom slove. 

Takže dnes alebo aktuálne máme na stole predaj za cenu 157 EUR za meter štvorcový, čo je cena znaleckého 

posudku, lebo tým zohľadňujeme, že teda je to vyvolaná investícia a bude to slúžiť verejnoprospešnému 

cieľu, verejnoprospešnému účelu. Z mojej strany všetko. Ak sú otázky, nech sa páči. 

Juraj Droba (predseda BSK)  

Ďakujem, otváram rozpravu k tomuto bodu programu. 



Ako prvý sa prihlásil do rozpravy pán poslanec Martin Barto, nech sa páči. Martin. 

Martin Barto (poslanec)  

Vážený pán župan, vážené panie poslankyne, vážení páni poslanci, ako predseda finančnej komisie si 

dovoľujem podať pozmeňujúci návrh k tomuto uzneseniu, kde by sme cenu 28.824 EUR zmenili na 

36.650 EUR, čo zodpovedá cene 200 200 EUR za meter štvorcový. Tento návrh podávame kvôli tomu, že si 

myslíme, že cena podľa znaleckého posudku je minimálna a jednoducho finančná situácia bratislavského 

samosprávneho kraja je taká, že mali by sme hľadať ďalšie zdroje na financovanie všetkých činností a teda z 

dôvodu hospodárneho vynakladania s majetkom a financiami. Je toto pred celý, tak ako povedal aj pán Šáray, 

pán doktor Šáray, proste tento návrh je priaznivejší pre Bratislavský kraj, takže my ako dobrí hospodári tento 

návrh pozmeňujúci teda podávame alebo podávam, tak ďakujem. 

Juraj Droba (predseda BSK)  

Ďakujem, poprosím návrhu komisiu, aby začala s tým návrhom pracovať a predtým odovzdávam slovo pani 

kolegyni poslankyni Hudákovej. 

Mária Hudáková (poslankyňa)  

Ja by som chcela podporiť tento návrh finančnej komisie. Ide o to, že všetci vieme, ako ťažko v rozpočte 

hľadáme prostriedky, či už na dotácie, či nám mimoškolskú činnosť, možnože sa zdá táto suma, ktorá je 

niečo menej, okolo 8.000 EUR, pre niekoho nízka a nepodstatná, ale každé veľké peniaze sa skladajú z 

malých peňazí a naozaj mali by sme si dať záležať, vyzbierať aj tie malé peniaze, ktoré môžme, aby sme si 

našetrili na veľké sumy, ktoré potom môžme použiť v našom rozpočte. Ďakujem. 

Juraj Droba (predseda BSK)  

Ďakujem veľmi pekne. Neevidujem žiadne ďalšie prihlášky. Do rozpravy k tomuto bodu programu ešte 

predsa pán poslanec Hrčka, nech sa páči. 

Ján Hrčka (poslanec)  

Ja len aby som si to ujasnil. Čiže ak správne rozumiem, my to predáme. Zípu a toto, čo predáme, zipu po 

vybudovaní chodníka a ostatných vecí zadarmo, odovzdá Zipp hlavnému mestu, čiže nakoniec to zase bude 

verejný pozemok a verejná infraštruktúra, hej? Čiže keby nás napr. Hlavné mesto požiadalo za týmto účelom, 

aby sme im ten pozemok dali tak, lebo reálne to viete, že on takto, keby ten pozemok ostal v súkromnej 

firme, nepovieme mäkké f, ale nakoniec sa stane opätovne verejným. Teraz patrí župe, ešte samospráve a 

bude patriť síce inej samospráve, ale Bratislave. Čiže len síce potvrdiť, že tomu rozumiem správne takýmto 

spôsobom. Ďakujem. 



Juraj Droba (predseda BSK)  

Áno, je to presne tak, ako hovoríte, hovoríš. 

Ukončujem rozpravu a odovzdávam slovo návrhovej komisii, predpokladám, že ideme hlasovať najprv o 

pozmeňovacom návrhu a následne o materiáli ako celku, takže poprosím pána cteného predsedu návrhovej 

komisie, aby predložil návrh. 

Marek Machata (poslanec)  

Ďakujeme pekne, pán župan, zatiaľ čakáme na pozmeňujúci návrh pána predsedu finančnej komisie. Barta už 

to sem ide. 

Ďakujem. 

Myslím, že myslím, že áno, tzn. že ja to, ja to prečítam tak, ako to stojí a leží. Takže budeme hlasovať o 

návrhu, pozmeňovacom návrhu pána poslanca Barta, ktorý podal návrh na zmenu navrhovaného uznesenia, 

zmeniť sumu na 36.650 EUR. Pán župan, dajte, prosím, hlasovať o tomto pozmeňujúcom návrhu. 

Juraj Droba (predseda BSK)  

Poprosím hlasovať o pozmeňujúcom návrhu od pána poslanca Barta, teraz. 

Ďakujem. Za hlasovalo 26 poslancov a poslankýň, proti boli štyria, zdržalo sa 15, takže uznesenie, teda tento 

pozmeňovací návrh nebol prijatý, bol, to je uznesenie nebolo prijaté. 

Opravujem sa, áno, nebolo treba. 

Matúš Šaray (vedúci právneho oddelenia)  

Nie, takto, v tomto prípade neni treba, toto je len zmena uznesenia, celé uznesenie potrebuje 3 pätiny ako 

osobitný zreteľ, ale zmena uznesenia je normálna. Nadpolovičná väčšina prítomných je 46, 26 bolo za, takže 

pozmeňovací návrh bol prijatý. Ďakujem. 

Juraj Droba (predseda BSK)  

Ďakujem za jednoznačný právny názor, takže. 

Teraz ideme hlasovať o celom materiáli s tým, že prijatý bol pozmeňujúci návrh, takže hlasujeme o celom 

materiáli, vrátane pozmeňujúceho návrhu. Teraz, nech sa páči. 

Juraj Droba (predseda BSK)  

Ďakujem. Konštatujem, že zahlasovalo 46 poslankýň a poslancov, proti nebol nikto, zdržal sa, nezdržal sa 

nikto a tým pádom bolo uznesenie prijaté viac ako trojpätinovou. Väčšinou ukončujeme bod číslo 18. 



prechádzam na bod číslo 19. 

S technickou poznámkou, pán starosta Chren, nech sa páči. 

Martin Chren (poslanec)  

Ďakujem veľmi pekne. Ja sa ako fanúšik takýchto technikalií len chcem naozaj spýtať, lebo na magistráte 

máme opačný výklad, keď sa hlasuje o pozmeňujúcom návrhu uznesenia, ktoré je osobitný zreteľ, vyžaduje 

sa tiež trojpätinová väčšina a aby prešlo to pozmeňujúce, ten pozmeňujúci návrh, tak sa chcem pýtať, že je to 

preto, že my ideme podľa iného zákona, ktorý má iné znenie alebo je to rozpornosť výkladov, ktorá je ale 

pomerne zásadná. 

Matúš Šaray (vedúci právneho oddelenia)  

Áno, samospráva obecná, áno, má inú úpravu ako v inom zákone, ale je totožná obsahovo, ja v tomto 

vychádzam z toho, že zastupiteľstvo aj v 36. devine, aj v zákone o hlavnom meste, ale aj v našej 300 dvojke 

má upravené, že zastupiteľstvo rozhoduje nadpolovičnou väčšinou, to je bežné uznesenie, to tá zmena je 

bežné uznesenie, to samotná zmena podľa môjho názoru nie je osobitným zreteľom, ktorý by si vyžadoval 3 

pätiny. 

A celé uznesenie ako také, lebo tam je tá dispozícia s majetkom. Z dôvodu hodného osobitného zreteľa. My 

nemeníme cenu teraz osobitného zreteľa, to je len čiastková vec, ja vychádzam z tohto, týmto spôsobom, že v 

podstate na zmenu uznesenia akéhokoľvek aj vo VZN ku, keby ste niečo chceli meniť, čo sa týka textu, 

zmeníme bežným a potom hlasujete o VZN ku ako celým tromi, tromi, tromi pätinami. 

Áno, chápem tú logiku, že dá sa na to dívať aj ináč, ale podľa môjho názoru, ak vychádzam zo striktného 

jazykového výkladu, tak ako hovorí zákon, že zastupiteľstvo sa uznáša formou toho konkrétneho uznesenia a 

tam je potrebná nadpolovičná väčšina prítomných a toto je takéto bežné uznesenie. Potom je osobitná úprava 

v tých ďalších ustanoveniach, ktoré hovoria o nakladaní s majetkom, o prípadom vhodným osobitného 

zreteľa, kde sa vyžaduje kvalifikovaná väčšina. 

Juraj Droba (predseda BSK)  

Ďakujem ďalším v rozprave s faktickou, pán poslanec Hrčka. 

Ján Hrčka (poslanec)  

Ďakujem. Rovnako ako kolega, starosta Chren som si všimol túto časť. 

Juraj Droba (predseda BSK)  

Chcem poprosiť o kľud v sále, ak sa potrebujete rozprávať, tak prosím po šepky. Ďakujem, nech sa páči, pán 



poslanec Hrčka. 

Ján Hrčka (poslanec)  

Ja akože si nepamätám, jak to chodilo na župe, ale súhlasím s tým, že námestie, to chodilo rôznymi smermi, 

čiže chodilo to aj na meste, takže občas stačila nadpolovičná väčšina na zmenu, občas boli potrebné 3 pätiny, 

ale ja sa úplne stotožňujem s tým výkladom, ktorý hovorí pán doktor Šáray, že zákon jednoznačne hovorí o 

troch pätinách, len pri uznesení, ktorý nakladá s majetkom alebo teda nejakým spôsobom je definovaný, tam 

je to zo zákona jasné a či tá zmena uznesenia, podľa logiky veci, je to štandardná, keď tá nadpolovičná 

väčšina uznesenia čomkoľvek, tak platí nadpolovičná väčšina, pokiaľ to neni možno nejakým rokovacím 

poriadkom alebo niečím špeciálne upravené inak, ale ako tiež súhlasím s tým výkladom, ktorý tu bol 

povedaný. 

Juraj Droba (predseda BSK)  

Ďakujem, ukončujem rozpravu z toho, čo bolo povedané, mám za to, že platí hlasovanie aj o pozmeňujúcom 

návrhu, aj o celku a tým pádom bod ukončujem, ak by bolo treba nejakým spôsobom sa ešte k tomu vracať, 

tak to asi vieme potom nanovo otvoriť, keby náhodou došlo k chybe, ale mám dojem aj z väčšiny z vás, že 

súhlasíte s tým, že postup bol správny. Takže ukončujem rozpravu, konštatujem, že hlasovanie je platné v 

obidvoch bodoch, aj pozmeňovák, aj bod programu a tým pádom prechádzame na bod číslo 20. 

Bodom číslo 20 je návrh na zmenu uznesenia zastupiteľstva BSK číslo 48 2023 zo dňa 31. Marca 2023, 

ktorým bolo schválené zriadenie vecného bremena v prospech BVS v katastrálnom území Záhorskej 

Bystrice. Úvodné slovo Matúš Šaray. 

Matúš Šaray (vedúci právneho oddelenia)  

Ďakujem. V tomto prípade ide opäť o technikáliu. My sme v minulosti schválili zriadenie vecného bremena v 

prospech vodárenskej spoločnosti v rámci katastra Záhorskej Bystrice s tým, že v tom čase sme mali 

spracovaný alebo bol spracovaný geometrický plán, kde kataster, katastrálny úrad ho vrátil na prepracovanie 

kvôli určitým hraničným bodom, takže na základe uvedeného musel ten žiadateľ predložiť nový geometrický 

plán. A z dôvodu, aby nám sedelo uznesenie s číslom príslušného geometrického plánu, aby nebol problém 

pri zápise v katastri, predkladáme túto zmenu, ktorá v podstate mení len číslo geometrického plánu, ktorým 

bol už aj následne autorizačne overený, takže obsahovo nemeníme nič, len je tam nový geometrický plán, 

ktorý bol opravený podľa požiadavky katastra, materiál prešiel komisiami, takže poprosím o jeho podporu. 

Ďakujem. 



Juraj Droba (predseda BSK)  

Ďakujem, otváram teraz rozpravu k tomuto bodu programu, ako prvý sa prihlásil pán poslanec. 

Pilinský a následne odovzdám slovo s faktickou poznámkou pánovi poslancovi Husárovi. 

Peter Pilinský (poslanec)  

Už sa to asi rieši, pretože pri tej diskusii sme preskočili ten bod 19 a ty si pán, pán predseda hneď išiel na 20. 

Takže vráťme sa ešte k tej devätnástke. 

Juraj Droba (predseda BSK)  

Ďakujem mea culpa, ospravedlňujem sa. Takže prechádzame, dokončíme. 

Ak my teda schválite zámenu bodov 19 a 20, tak môžme pokračovať v dvadsiatke, ak nie, tak sa vrátime k 

devätnástke. 

Skúsime aklamačne niekto proti tomu, aby sme zamenili body 19 a 20. 

Nevidím, takže nie. Už sme otvorili dvadsiatku. 

Juraj Droba (predseda BSK)  

Ďakujem. Áno. Najsprávnejší postup. Prerušujem. Bod číslo 20 a prechádzame k bodu číslo 19. tými návrh 

na schválenie odplatného vecného bremena v prospech BVS a. a. Na majetku BSK na základe žiadosti 

spoločnosti Euro Invest development s.r.o. V katastri územia v katastrálnom území Ivanky pri Dunaji. 

Úvodné slovo matúšára, nech sa páči. 

Matúš Šaray (vedúci právneho oddelenia)  

Ďakujem. Takže v tomto prípade ide o zriadenie vecného bremena, ktoré sa týka ochranného pásma 

vodovodu. Keď si pozriete v uznesení, bavíme sa o jednom metri, o jednom metri štvorcovom, tzn. Ide len o 

ochranné pásmo, cez náš pozemok, nejde ani to vodovodné potrubie, len jedným metrom štvorcovým 

zasahuje do nášho pozemku popri ceste v katastri Ivanky pri Dunaji, tzn. Materiál prešiel všetkými 

komisiami, je tam cena 30 EUR za meter štvorcový podľa tých zásad hospodárenia, ktoré sme si schválili. 

Takže poprosím o podporu, ďakujem. 

Juraj Droba (predseda BSK)  

Ďakujem, otváram rozpravu k tomuto bodu programu. 

Neevidujem žiadnu prihlášku do rozpravy, takže poprosím návrhovú komisiu, aby predložila návrh 

uznesenia. 



Marek Machata (poslanec)  

Ďakujeme pekne, pán župan, takže v bode číslo 19 predkladáme na hlasovanie uznesenie tak, ako bolo 

predložené spolu s materiálom. Ďakujem. 

Juraj Droba (predseda BSK)  

Ďakujem, poprosím o väčší kľud v sále, ak potrebujete komunikovať so svojím susedom po šepky a 

poprosím, aby teraz ste hlasovali, nech sa páči. 

Juraj Droba (predseda BSK)  

Konštatujem, že za hlasovalo 43 poslankýň a poslancov, nikto nebol proti, nikto sa nezdržal. Ukončujem 

týmto bod číslo 19 a prechádzam priamo do rozpravy k bodu číslo 20. nech sa páči. 

Nevidím žiadne prihlášky do rozpravy k dvadsiatke, takže ukončujem rozpravu a poprosím pána predsedu 

návrhovej komisie o uznesenie. 

Marek Machata (poslanec)  

Ďakujeme pekne, takže v bode číslo 20 tentokrát opäť predkladáme a hlasovanie, uznesenie tak, ako bolo 

predložené.  

Juraj Droba (predseda BSK)  

Ďakujem veľmi pekne, otváram rozpravu k tomu, pardon, ukončujem rozpravu k tomuto bodu programu a 

prechádzam k hlasovaniu, teraz. 

Zahlasovalo 44 poslankýň a poslancov, nikto nebol proti, nikto sa nezdržal. Konštatujem, že bod číslo 20 bol 

schválený v jeho predkladanom znení, prechádzame na bod číslo 21. tým je návrh VZN BSK číslo 4/23, 

ktorým sa mení a dopĺňa všeobecne záväzné nariadenie BSK číslo 2/23 o bližších podmienkach poskytovania 

sociálnych služieb, o spôsobe určenia úhrady, výške úhrady a spôsobe platenia úhrady za sociálne služby, 

ktoré sú poskytované zariadeniami sociálnych služieb v zriaďovateľskej pôsobnosti BSK. Poprosím pani 

riaditeľku Maricu Šikovú o úvodné slovo. 

Marica Šiková (riaditeľka Odboru sociálnych vecí)  

Ďakujem veľmi pekne, vážené pani poslankyne, vážení páni poslanci. Dôvodom pre spracovanie tohto 

návrhu všeobecne záväzného nariadenia je zápis nového druhu sociálnej služby, a to integračného centra do 

portfólia sociálnych služieb poskytovaných zariadeniami sociálnych služieb v zriaďovateľskej pôsobnosti 

bratislavského samosprávneho kraja, integračné centrum ako druh sociálnej služby doposiaľ zariadenia 

sociálnych služieb našej pôsobnosti neposkytovali. Ide o komunitnú službu, ktorej cieľom je prioritne rozvoj 

pracovných zručností a pomoc pri pracovnom uplatnení prijímateľov sociálnej služby. Táto služba je vhodná 



aj v rámci procesu deinštitucionalizácie, do ktorého je aktuálne zapojených 9 zo 14 župných zariadení. 

Vážené pani poslankyne, vážení páni poslanci, vzhľadom na dopyt po sociálnych službách v našom kraji vás 

prosím o podporu tohto materiálu. Ďakujem veľmi pekne. 

Juraj Droba (predseda BSK)  

Ďakujem, otváram rozpravu k tomuto budú programu. 

Neevidujem žiadnu prihlášku do rozpravy, takže rozpravu ukončujem a odovzdávam slovo pánovi 

predsedovi návrhovej komisie. 

Marek Machata (poslanec)  

Ďakujeme pekne, takže k bodu 21 predkladáme na hlasovanie uznesenie tak, ako bolo predložené spolu s 

materiálom.  

Juraj Droba (predseda BSK)  

Poprosím, aby ste hlasovali teraz. 

Juraj Droba (predseda BSK)  

Konštatujem, že za bolo 43 hlasov, nikto proti, nikto sa nezdržal. Bod číslo 21 je ukončený, prechádzame na 

bod číslo 22. tým je návrh na poskytnutie dotácií pre rok 2000 2023 z bratislavskej regionálnej dotačnej 

schémy v zmysle VZN BSK číslo 5/2020 v znení VZ NDS číslo 4/2021 o poskytovanie dotácií z rozpočtu 

BSK. Pôvodné slovo poprosím pána riaditeľa odboru financií Mareka Vlčeja. 

Marek Vlčej (riaditeľ odboru financií)  

Ďakujem pekne, pán predseda, vážené pani poslankyne, vážení páni poslanci. Tento materiál je finálnym 

výstupom procesu tohtoročnej bratislavskej regionálnej dotačnej schémy, ktorá bola tento rok spustená na 

začiatku apríla a trvala do 25. Apríla. Celkom bolo v stanovenom termíne prijatých takmer 600 žiadostí, 

ktoré najprv prešli formálnou kontrolou, následne boli hodnotené v odborných hodnotiacich komisiách. A 

vystúpiť týchto hodnotení boli predložené dotačnej komisii. Dotačná komisia na svojom zasadnutí navrhla 

finálny zoznam projektov určených na podporu, tento zoznam je v návrhu uznesenia tohto materiálu, ide 

celkom o 374 projektov, čo je asi 62 % z celkových podaných žiadostí a teraz vyše polovica by mala byť 

podporených, celková suma podpory na tieto projekty je vo výške 1,5, milióna eur. Na základe uvedeného si 

vás dovoľujem požiadať o podporu tohto materiálu. Ďakujem pekne. 

Juraj Droba (predseda BSK)  

Ďakujem, otváram rozpravu k tomuto bodu programu. 



Ako prvý do rozpravy prihlásený je pán poslanec Badinský, nech sa páči. 

Dušan Badinský (poslanec)  

Vážený pán župan, vážený pani kolegyne, vážený páni kolegovia, dovoľte, aby som vám predložil zopár 

čísiel z tohto, hlavne zo schémy na podporu kultúry pre rok 2023. neviem, či si uvedomujeme, ale. 

Nenaplňujeme jedny, 1 z cieľov výzvy, ktorý bol tu prednostne podporovať projekty, ktorých výstupy sú 

realizované v okresoch Senec, Malacky a Pezinok z celkovej dotačnej 500.000 EUR do týchto troch okresov 

ide 146 850 a do Bratislavy ide 340 750. keď to ešte roz menej na drobné, tak do okresu Senec 27 400 

Malaciek, 46 910, kde my ani nemáme podporu tieto 2 okresy, že by bolo financované Mestské kultúrne 

stredisko, knižnica a tak tieto čísla poďme zmeniť, chcel som iba poukázať na tieto čísla. Určite teraz ja 

budem hlasovať za predložený materiál, ale do budúcna poďme si k tomuto sadnúť a poďme to zmeniť. 

Pevne verím, že, lebo viem, že dotácie nie sú nárokovateľné a viem, že všetci, čo tento materiál pripravovali, 

tak robili podľa najlepšieho vedomia a svedomia, ale táto disproporcionalita je dosť veľká. Ďakujem vám 

pekne. 

Juraj Droba (predseda BSK)  

Ďakujem ďalším v rozprave. Prihlásený je pán poslanec Jánošík. 

Juraj Jánošík (poslanec)  

Ďakujem pekne, pán župan. Ja ako predseda dotačnej komisie by som chcel z tohto miesta skutočne 

poďakovať, samozrejme poslankyniam, poslancom, vedeniu župy, ale aj odborným hodnotiteľom, komisiám. 

A na záver aj členom dotačnej komisii Marekovi vlčejovi a všetkým ľuďom, ktorí pripravovali tento 

materiál, dotačná KO komisia bola na moje pomery trošku dlhšie A3 a pol hodiny, ale nakoniec sme každý 

podľa vlastného vedomia a svedomia chceli urobiť dobre a ja som veľmi rád, že táto dotačná komisia vôbec 

je. Teda dotácie pre bratislavské kluby, šport, kultúru a rozvoj je, ja som za to vďačný a samozrejme je čo 

zlepšovať. Stále sa niečo dá doplniť, ale ja by som chcel požiadať o podporu tohto projektu, o odsúhlasenie 

na dnešnom zastupiteľstve a veľmi vám pekne ďakujem. 

Juraj Droba (predseda BSK)  

Ďakujem, ďalším prihláseným do rozpravy je pán poslanec Solga. 

Oliver Solga (poslanec)  

Vážený pán predseda, dámy a páni, ja by som sa chcel ako predseda komisie kultúry za celú kultúru, kultúrnu 

obec, ktorá získala finančné prostriedky, poďakovať pracovníkom bratislavského samosprávneho kraja. Ale 

chápem aj tú pripomienku pána kolegu Badinského, chápem pripomienky, ktoré zazneli práve ako Juraj 



spomína na tej dlhej komisii a my sme sa dohodli a zopakovali sme si to aj v stredu na našom stretnutí 

predsedov klubov a predsedov komisií, že v septembri, v októbri zvoláme rokovanie podľa toho, ako 

pravdepodobne, že nová dotačná schéma bude oveľa skôr vyhlásená začiatkom roku niekedy alebo koncom 

tohto roku. Stretneme sa a prerokujeme si všetky pripomienky, lebo aj my sme mali niektoré nie nepodstatné 

alebo nie vedúce k zmenám VZN, ale niektoré pripomienky najmä vo vzťahu k hodnotiteľom, najmä k tomu, 

čo povedal pán Badinský, proporčnosti. Takže bude to nielen stretnutie komisie, ale sme otvorení 

samozrejme všetkým poslancom, ktorí s tými pripomienkami prídu a ešte dovoľte poslednú vetu, osobne 

veľmi pekne ďakujem za Pezinok, aj za mesto Pezinok, ktoré dostalo to, čo požadovalo v rámci cyklo 

nabíjacích staníc atď. rozvoja teda cyklistiky, turistiky, ale dostalo najmä, dostalo najmä kultúru. Ďakujem 

pekne. 

Juraj Droba (predseda BSK)  

Ďakujem. Ďalším prihláseným do rozpravy je pán poslanec Zaťovič. 

Martin Zaťovič (poslanec)  

Ďakujem pekne. By som rád požiadal, aby sa o každom bode hlasovalo zvlášť. Čiže A1, A2, A3, A4. 

ďakujem pekne. 

Juraj Droba (predseda BSK)  

Ďakujem. Vnímam to ako procedurálny návrh, o ňom musíme najprv hlasovať bez rozpravy, takže poprosím 

návrhovú komisiu. 

Juraj Droba (predseda BSK)  

Tak netreba ani návrhovej komisie, keďže neevidujem žiadne ďalšie prihlášky do rozpravy, tak záverom 

chcem poďakovať všetkým kolegom, aj externým hodnotiteľom za obrovský objem práce, ktorý urobili. 

Tých žiadostí bolo naozaj strašne veľa a chápeme aj to, že nie vždy sa dá každému vyhovieť a vždy budú tí, 

ktorí sú viac spokojní, vždy budú tí, ktorí sú menej spokojní. Myslím, že sme tam naozaj sa snažili vniesť 

ducha spravodlivosti, aj regionálnej, aj tematickej a obsahovej. Buďme radi, že sme, že distribuujeme vcelku 

veľký objem peňazí na celý kraj a podporujeme tento typ občianskej spoločnosti. Z môjho pohľadu veľmi 

dôležitá funkcia samosprávy a špeciálne krajskej samosprávy. Ďakujem. Takže dávam teraz hlasovať o 

procedurálnom návrhu pána poslanca Zaťoviča, procedurálny návrh znie, aby sme o jednotlivých kapitolách 

BRDS hlasovali osve, poprosím, aby ste hlasovali o tomto procedurálnom návrhu, teraz. 

Konštatujem, že zahlasovalo 23, dvaja boli proti, 19 sa zdržali uznesenie, tým pádom. 



Juraj Droba (predseda BSK)  

Tým, že traja nehlasovali, tak vlastne je zvýšené kvórum, z čoho vyplýva. 

Juraj Droba (predseda BSK)  

Uznesenie prijaté nebolo, malo iba 48,93 % hlasov, tzn. Že teraz odovzdám slovo návrhovej komisii, aby 

predložila hlasovanie o tomto bode programu un blok. 

Marek Machata (poslanec)  

Ďakujeme pekne, pán župan, v zmysle predchádzajúceho hlasovania teda predkladáme návrh na hlasovanie, 

resp. Uznesenie tak, ako bolo predložené pôvodne spolu s materiálom. 

Juraj Droba (predseda BSK)  

Ďakujem, poprosím poslankyne, poslancov, aby teraz hlasovali o návrhu návrhovej komisie. 

Juraj Droba (predseda BSK)  

Konštatujem, že za hlasovalo 45 poslankýň a poslancov, nikto nebol proti. 1 sa zdržal. Ukončujem bod číslo 

22 a prechádzame na bod číslo 23. tým je návrh na schválenie zmeny v zriaďovacej listine OKŠ 006/2002 z 

1. Apríla 2002 v znení dodatku číslo 1 zo dňa 27. Októbra 2003 príspevkovej organizácie BSK s názvom 

malokarpatské osvetové stredisko v Modre horná ulica číslo 20 Modra. O úvodné slovo k tomuto materiálu 

poprosím pani riaditeľku oddelenia kultúry Svetlanu Waradzinovú. 

Svetlana Waradzinová (vedúca oddelenia kultúry)  

Ďakujem veľmi pekne, príjemný, príjemné predpoludnie. K rozšíreniu sme pristúpili z dôvodu realizácie 

projektu udržateľnosti už skončeného projektu Interreg v a Slovensko Rakúsko tak, aby sme ho mohli 

realizovať postupne v plnom rozsahu. Ide vlastne o prvú etapu reštrukturalizácie nášho kultúrneho 

zariadenia. V prvom rade v rámci toho rozširovania tej zriaďovacej listiny ide hlavne o aktivity 

zabezpečujúce dokumentačno digitalizačné a publikačné činnosti, čo je, čo vznikne úplne nové pracovisko, 

rozvoj a podpora tém v oblasti vinárstva, ovocinárstva, lokálnych producentov a potom o aktivity, ktoré 

zabezpečujú alebo budú môcť v budúcnosti zabezpečovať zvyšovanie výnosov z vlastných služieb a 

organizovania vlastných aktivít malokarpatského osvetového strediska. Ďakujem. 

Juraj Droba (predseda BSK)  

Ďakujem, otváram rozpravu k tomuto bodu programu. 

Prvým prihláseným je pán poslanec Solga. 

Oliver Solga (poslanec)  

Vážený pán predseda, dámy a páni, dovoľte, aby som vás poprosil o podporu tohoto bodu programu, pretože 



naozaj nejde len o navýšenie pracovných miest v tomto zariadení, ide o ďaleko väčšie pole pôsobnosti, keďže 

táto MOS-ka okrem tých svojich pôvodných funkcií bude ešte plniť ďalšie a ďalšie funkcie. Ako kultúrno 

kreatívne centrum, ale najmä pevne verím a považujem to istý záväzok aj našej komisie, aby oveľa viacej tá 

nová inštitúcia, ktorá sa veľmi, môžem povedať, aj z osobných stretnutí priamo v mos, sa veľmi rozšírila a 

skvalitnila a bol by som rád a dozrieme na to, aby oveľa viacej pôsobila aj v okresoch Malacky a v okresoch 

Senec. Tak, ako ste to pripomienkovali aj na komisie kultúry. Ďakujem pekne. 

Juraj Droba (predseda BSK)  

Ďakujem ďalším prihlásením do rozpravy, pán vicežupan Štekláč. 

Juraj Štekláč (poslanec)  

Ďakujem, ja len krátko, počuli ste úvodné slová. Je to pre nás všetkých veľmi dôležité. Takisto poprosím o 

podporu tohto materiálu. 

Juraj Droba (predseda BSK)  

Neevidujem žiadnu ďalšiu prihlášku do rozpravy, takže odovzdávam slovo pánovi predsedovi návrhovej 

komisie. 

Marek Machata (poslanec)  

Ďakujem pekne, pán župan, dajte prosím hlasovať o materiáli, teda o uznesení tak, ako bolo predložené spolu 

s materiálom. 

Juraj Droba (predseda BSK)  

Ďakujem, poprosím panie poslankyne, pánov poslancov, aby hlasovali teraz. 

Konštatujem, že zahlasovalo 40 poslankýň a poslancov, nikto nebol proti, nikto sa nezdržal, uznesenie bolo 

prijaté. Ukončujem bod číslo 23 a prechádzame na bod číslo 24. 

Tým je návrh aktualizácie personálneho obsadenia etickej komisie BSK o úvodné slovo poprosím pána 

vicežupana Štekláča. 

Juraj Štekláč (poslanec)  

Ďakujem pekne za slovo. Len teda spracovateľom je odbor zdravotníctva, len teda pre poslancov, ktorí sa 

dominantne nevenujú zdravotníckej činnosti. Bratislavský samosprávny kraj zo zákona zriaďuje etickú 

komisiu, presnejší názov by bol eticko-medicínska komisia, ale etická komisia je názov zo zákona, v ktorej 

sú združení odborníci, sú to výsostne odborníci, ktorí posudzujú projekty a štúdie biomedicínskeho výskumu 

v oblasti bratislavského samosprávneho kraja na jeho území. Táto komisiu, túto komisiu schvaľujete vy, ona 



sa kreuje z jednotlivých odborníkov, ktorých delegujú jednotlivé subjekty, ktoré pracujú v oblasti 

zdravotníctva a pôsobia. Jedným z nich je Slovenská lekárska komora, zástupca Slovenskej lekárskej komory 

profesor Bernadič požiadal o uvoľnenie z komisie, takže vlastne jeho členstvo zrušujeme a navrhujeme 

zvoliť na toto miesto pani doktorku Glasovú, sú to obidvaja odborníci a teda samozrejme aj novovolená 

doktorka Glasová, tak vás poprosím o podporu. Ďakujem. 

Juraj Droba (predseda BSK)  

Ďakujem. Otváram rozpravu. 

Neevidujem žiadnu prihlášku do rozpravy, takže ju uzatváram a odovzdávam slovo návrhovej komisii. 

Marek Machata (poslanec)  

Ďakujeme pekne, pán župan, predkladáme na hlasovanie uznesení tak, ako bolo predložené spolu s 

materiálom. 

Juraj Droba (predseda BSK)  

Poprosím pani poslankyne, pánov poslancov, aby hlasovali o tomto uznesení. 

Juraj Droba (predseda BSK)  

Konštatujem, že zahlasovalo 40 poslankýň a poslancov, nikto nebol proti, nikto sa nezdržal, uznesenie bolo 

prijaté v jeho navrhovanom znení. Ukončujem bod číslo 24 a prechádzame na bod číslo 25. tým je návrh na 

siedmu zmenu účelového určenia časti majetku vo vlastníctve BSK zapísaného na lv číslo 3223. katastrálne 

územie Rača, okres Bratislava 3. s úvodným slovom vystúpi pani riaditeľka odboru sociálnych vecí Marica 

Šiková. Marica, nech sa páči. 

Marica Šiková (riaditeľka Odboru sociálnych vecí)  

Ďakujem veľmi pekne, vážené pani poslankyne, vážení páni poslanci. Ide už o siedmu zmenu účelového 

určenia časti objektov zariadenia pre seniorov, domova sociálnych služieb a zariadenia pre seniorov Rača na 

ubytovňu určenú pre zamestnancov zariadení sociálnych služieb v zriaďovateľskej pôsobnosti bratislavského 

samosprávneho kraja. Priestorová dispozícia časti objektov na ulici pri vinohradoch vo vzťahu k cieľovej 

skupine znížila záujem občanov o poskytovanie sociálnej služby v týchto objektoch. Skúsenosti so zmenou 

účelového určenia v minulých rokoch sú pozitívne. Predstavujú aktívny nástroj pracovnej politiky 

bratislavského samosprávneho kraja na riešenie nepriaznivého stavu ponuky a dopytu na pracovnom trhu, 

práve rozšírenie kapacity ubytovne pre zamestnancov v zariadení sociálnych služieb predstavuje významný 

benefit pri ich zamestnávaní a stabilizácii. Aktuálne sú uvoľnené 3 bytové jednotky. Po schválení tohto 

návrhu sa pri cieľovej kapacite, pri celkovej kapacite 100 bytových jednotiek bude v 16 bytových jednotkách 



naďalej poskytovať sociálna služba a 84 bytových jednotiek bude slúžiť na ubytovanie zamestnancov. 

Ďakujem vám za podporu tohto materiálu. 

Juraj Droba (predseda BSK)  

Ďakujem, otváram rozpravu k tomuto bodu programu. 

Neevidujem žiadnu prihlášku, takže rozpravu ukončujem a odovzdávam slovo návrhovej komisii. 

Marek Machata (poslanec)  

Ďakujeme pekne, pán župan, opäť predkladáme na hlasovanie uznesenie tak, ako bolo predložené spolu s 

materiálom, ďakujem. 

Juraj Droba (predseda BSK)  

Ukončujem, teda, pardon, ďakujem za uznesenie a poprosím teraz poslankyne, poslancov, aby hlasovali. 

Juraj Droba (predseda BSK)  

Konštatujem, že zahlasoval 41 poslankyňa a poslancov, nikto nebol proti, nikto sa nezdržal. Ukončujem bod 

číslo 25 a prechádzame na bod číslo 26. tým je návrh na odvolanie člena výboru pre otázky zamestnanosti a 

voľbu nového člena výboru pre otázky zamestnanosti v pôsobnosti BSK. Úvodné slovo opäť Marica Šiková. 

Nech sa páči. 

Marica Šiková (riaditeľka Odboru sociálnych vecí)  

Ďakujem, vážené pani poslankyne, vážení páni poslanci, v zmysle zákona o službách zamestnanosti zriaďuje 

Úrad práce, sociálnych vecí a rodiny vo svojom územnom obvode výbor pre otázky zamestnanosti. Výbor 

má 11 členov, z toho sú dvaja zástupcovia samosprávneho kraja, zástupcov samosprávneho kraja volí a 

odvoláva zastupiteľstvo samosprávneho kraja na základe žiadosti Ing. Juraja Pátka o jeho odvolanie z pozície 

člena výboru pre otázky zamestnanosti na úrade práce, sociálnych vecí a rodiny Pezinok predkladáme návrh 

na odvolanie menovaného z tejto pozície a zároveň predkladáme návrh na voľbu nového člena výboru pre 

otázky zamestnanosti na úrade práce, sociálnych vecí a rodiny, a to Mgr. Olivera Solgu. Ďakujem veľmi 

pekne za podporu tohto materiálu. 

Juraj Droba (predseda BSK)  

Ďakujem, otváram rozpravu k tomuto bodu programu. 

Neevidujem žiadne prihlášky do rozpravy, takže ju ukončujem, odovzdávam slovo návrhovej komisii. 

Marek Machata (poslanec)  

Ďakujeme pekne, pán župan, opäť predkladáme na hlasovanie. Uznesenie, tak bolo predložené spolu s 



materiálom. Ďakujem. 

Juraj Droba (predseda BSK)  

Poprosím poslankyne poslancov, aby hlasovali teraz. 

Ďakujem. Konštatujem, že zahlasovalo 42 poslankýň a poslancov, nikto nebol proti, 1 sa zdržal, konštatujem, 

že uznesenie bolo prijaté. Ukončujem bod číslo 26 a prechádzame na bod číslo 27. tým je návrh regionálnej 

stratégie výchovy a vzdelávania na stredných školách BSK na roky 23-26. o úvodné slovo poprosím pani 

riaditeľku odboru Janku zápalovú. 

Jana Zápalová (riaditeľka odboru školstva)  

Ďakujem veľmi pekne, dobrý deň. Vážené pani poslankyne, vážení páni poslanci, dovoľujeme si predložiť 

návrh regionálnej stratégie výchovy a vzdelávania v stredných školách v bratislavskom samosprávnom kraji 

na roky 2023-26. je to zákonná povinnosť, ktorá samosprávnemu kraju vyplýva zo zákona o odbornom 

vzdelávaní. Táto regionálna stratégia vo svojich jednotlivých kapitolách pomenúva princípy a ciele rozvoja 

výchovy vzdelávania na stredných školách v bratislavskom samosprávnom kraji na uvedené obdobie 

regionálna stratégia má 3 základné časti, a to úvod, kde sú pomenované základné legislatívne a strategické 

východiská. Druhá časť, ktorá je analytickou, je takou najrozsiahlejšou časťou, sú tam informácie a 

faktografické údaje, ktoré boli východiskové pre tvorbu alebo teda pre formulovanie plánovaných cieľov, 

ktoré sú obsiahnuté v tretej takej plánovacej časti. Okrem toho je materiál doplnený o 5 príloh, pôvodne tie 

prílohy boli 4 na žiadosť krajskej rady pre odborné vzdelávanie a prípravou bola doplnená ešte príloha číslo 

3, kde sa nachádzajú prehľady o počte žiakov aj škôl, iných zriaďovateľov. Regionálna stratégia bola 

prerokovaná v krajskej rade pre odborné vzdelávanie a prípravu územnej školskej rade bola zaslaná na 

pripomienkovanie všetkým zriaďovateľom v regióne, všetkým riaditeľom našich stredných škôl a školských 

zariadení a bola tiež zverejnená našej webovej stránke, aby ju mohla pripomienkovať verejnosť v rámci tohto 

pripomienkovacieho konania a sme dostali pár malých pripomienok, ktoré sa týkali iba nejakých úprav, tie 

boli zapracované už do tohto materiálu. Ďakujeme vopred za podporu. 

Juraj Droba (predseda BSK)  

Ďakujem, otváram rozpravu k tomuto bodu programu. 

Prihlásená je pani poslankyňa Petra Hitková, nech sa páči. 

Petra Hitková (poslankyňa)  

Ja chcem v prvom rade poďakovať veľmi pekne za vypracovanie tej stratégie a vzhľadom na nedávno 

medializované informácie som už požiadala v stredu, že by sme skúsili sa na to pozrieť opäť koncom roka, 



pretože sa nám strašne zvyšuje počet deviatakov, ktorí teraz budú nastupovať na stredné školy a dostali sme 

neskutočné množstvo pripomienok v posledných týždňoch, takže odkedy sa tá stratégia vypracovala, tak sa 

trošičku zmenili okolnosti, takže ja budem veľmi rada nápomocná, predpokladám, že aj pán Jánošík, 

ďakujem pekne. 

Juraj Droba (predseda BSK)  

Ďakujem. Ďalším prihláseným do rozpravy je pán poslanec Jánošík. Pripravia sa až Štekláč a Buocik. 

Juraj Jánošík (poslanec)  

Ďakujem veľmi pekne. Ja by som takisto chcel veľmi poďakovať autorom tejto stratégie, ľuďom, ktorí na 

tomto pracovali ako predseda územnej školskej rady. My sme na územnej školskej rade preberali tento 

materiál, jednoznačne sme ho podporili, schválili a skutočne tento materiál je veľmi dobre spracovaný, za čo 

by som chcel poďakovať všetkým autorom. Ešte raz veľká vďaka. 

Juraj Droba (predseda BSK)  

Ďakujem. Ďalším prihláseným do rozpravy je pán vicežupan Štekláč. 

Juraj Štekláč (poslanec)  

Ja by som takisto rád poďakoval a hlavne teda celému odboru školstva, každému, kto priložili ruku k dielu na 

tejto koncepcii. Myslím si, že je dobrá a vychádza teda z údajov, ktoré boli v daný čas dostupné. Tvorba 

každej koncepcie istú dobu trvá, je to otvorený dokument, ale a vlastne samozrejme, ako budú prichádzať 

nejaké ďalšie pripomienky a podnety, tak ten dokument bude priebežne aktualizovaný. Myslím si, že úrad je 

otvorený a akejkoľvek diskusii, takže z tohto pohľadu som rád a chcem vás poprosiť o podporu tejto 

koncepcie. Ďakujem. 

Juraj Droba (predseda BSK)  

Ďakujem. Posledným v rozprave. Prihlásený je pán poslanec Buocik. 

Ján Buocik (poslanec)  

Ďakujem pekne, pán župan, ja trošku nadviažem na to, čo hovorila pani poslankyňa Hitková, teda, že tá 

medializovaná informácia, ktorá súvisí s nedostatkom miest na školách, stredných školách v Bratislavskom 

kraji alebo teda asi nielen v Bratislavskom kraji v súvislosti teda s tými silnými ročníkmi. A ja som na túto 

tému sa rozprával s pani zápalovou a dávam taký ako keby nápad do pléna, ktorý ešte nie je nijakým 

spôsobom spracovaný alebo prenesený do reality, že 1 z vecí, o ktorej pani, o ktorých pani zápalová hovorila, 

že možno ani nie je taký problém kapacity z hľadiska umiestnenia tých žiakov, ale problém je na strane 

učiteľov, že jednoducho zohnať dnes učiteľa je, je fakticky nemožné, preto dávam teda taký návrh do pléna, 



že možno sa zamyslieť nad tým, že či prostredníctvom nejakých náborových príspevkov alebo nejakým iným 

spôsobom zo zapojenia vlastných zdrojov, vlastných zdrojov župy túto kapitolu neposilniť? Ja viem, že župa 

už dnes míňa niekoľko 100.000 EUR nad rámec toho, čo prichádza zo štátu, ako z preneseného výkonu 

štátnej správy na podporu učiteľov, ktorí sú v bratislavských školách v zriaďovateľskej pôsobnosti BSK. Ale 

teda asi tá realita ukazuje, že tu sa asi musíme ešte trošku, trošku nad tým zamyslieť a moja druhá téma, 

ktorej by som sa chcel osobitne venovať a to poprosím aj teba, pán župan, o nejaké krátke stretnutie na túto 

tému. Je možno nejaká podpora. 

Kritického myslenia detí, ktoré sú, ktoré sú v školách v našej zriaďovateľskej pôsobnosti. Celkom to teda tak 

vidíme, že naša spoločnosť má vysokú tendenciu podliehať rôznym hoaxom a neoverí neovereným 

informáciám. A zdá sa mi, že podobne ako župa úplne famózne uchopila tú tému duševného zdravia cez 

kampaň. Je to OK, ak nie si OK, tak možno nejakým podobným spôsobom za spolupráce s odborníkmi sa 

uchopiť aj témy kritického myslenia. Myslím, že práve to je ten vek, keď sú, keď sú decká na strednej škole, 

to je ten vek, kedy sa dá ešte s nimi pracovať. Na túto tému. Ďakujem pekne. 

Juraj Droba (predseda BSK)  

Ďakujem, budem reagovať potom na záver teraz faktickou, pán vicežupan Štekláč. 

Juraj Štekláč (poslanec)  

Ďakujem, pán poslanec Buocik, ja len trošku jemne by som si dovolil polemizovať s tvojou jednou vetou a to 

je to, že ťažkosť zohnať učiteľa a ich nedostatok nie je problém na strane učiteľov, ale je to problém na strane 

spoločnosti, na strane spoločnosti. Ešte stále tu ma to rozhodujúce slovo štát, takže on je takým dominantným 

určovačom pravidiel a je možné, že keď sa teda na úrovni štátu všetci spolu zamyslíme, takže sa niečo do 

budúcna zmení. Ďakujem. 

Juraj Droba (predseda BSK)  

Ďakujem s ďalšou faktickou, pani poslankyňa Hitková. 

Petra Hitková (poslankyňa)  

Ďakujem pekne. Ja len možno upriamim vašu pozornosť, pán Buocik, na to vyhlásenie, ktoré mal pred pár 

dňami pán minister Bútora, on vlastne hovoril, že už o tom rokujú, o tom, že by prispievali vyšší, nenazval to 

zatiaľ odmenou, ale že by mali nejaký príspevok tí učitelia práve z bratislavského samosprávneho kraja. Iba 

sa snažia nájsť nejaký spravodlivý kľúč, aby zároveň sa nezačali ozývať vlastne všetci v štátnej správe, lebo 

ak sa otvorí zákon o štátnej správe, tak potom nastane asi koniec sveta. Takže zatiaľ sa snažia vyrokovať 

nejaký koeficient, ktorým by vlastne priplatili učiteľom nad rámec toho, čo majú všetci učitelia na 



Slovensku. A hovoril práve o bratislavskom samosprávnom kraji. Takže dúfajme, že to vydá. Ďakujem. 

Juraj Droba (predseda BSK)  

Ďakujem. Ďalšou prihlásenou do rozpravy je pani poslankyňa Hudáková. 

Mária Hudáková (poslankyňa)  

Tu som chcela spomenúť práve to rokovanie a našich zákonodarcov, ak by sa župa naozaj nejak intenzívne 

do toho zapojila a zapájala. Ja viem, že sa zapájate a áno a je to spoločenský problém, že ten učiteľ nie je 

docenený. Dám taký príklad. Za chvíľu nám nebude mať kto učiť fyziku, napr. V druhom ročníku na UK, na 

Matfyze je 7, len 7 študentov na celé Slovensko, ktorí sa, ktorí budú budúci učitelia fyziky a neviem koľkí z 

nich tú fyziku budú naozaj učiť, takže zamerať sa aj na tieto predmety, matematika, fyzika, kde doslova 

absolútny nedostatok učiteľov, pretože tak potom tie naše deti budú vedieť matematiku, fyziku a pomaly v 

tejto republike, poviem to takto obrazne, nebudú ľudia vedieť počítať, pretože nebudú kvalitní učitelia ďalej. 

Ešte by som chcela možno naozaj materiál je výborný, aj pani zápalová nás ubezpečila tými štatistickými 

údajmi, ktoré máme, že máme dosť miest, síce nie sú podľa predstáv všetkých, ale máme dosť miest na 

stredných školách. Aj na ten nával. Len možno práve v tých satelitných mestách ako Malacky, Senec, 

Pezinok, kde tá doprava začína byť komplikovanejšia do Bratislavy nejako v minulosti sa naozaj bolo ľahké 

dostať do Bratislavy, aj zo Senca je to stále ťažší a ťažšie a práve v tom Senci máme najvyšší nárast 

obyvateľov a najvyšší nárast žiakov a ten nápor na tú strednú školu naozaj môže prísť v takej veľkej 

nárastovej vlne, aby sme na to nejak kapacitne boli aj tam pripravený. Ďakujem. Ja viem, že na tom pracujete 

veľmi, akože ďakujem aj za tú podporu strednej odbornej školy, aj gymnázia. Takže ďakujem ešte raz. 

Juraj Droba (predseda BSK)  

Ďakujem za príspevky do rozpravy, všetky veľmi konštruktívne k tomu kritickému mysleniu. Ján Buocik. Je 

to vec, ktorá aj mňa osobne veľmi trápi, smutne musím konštatovať, že isté percento učiteľov dokonca je 

náchylných ku konšpiráciám a toto vidím ako obrovské nebezpečenstvo, lebo niektorí z nich injektujú do 

svojho vyučovacieho procesu aj svoje názory a aj svoje také tie pochybnosti a rozviklávanie demokracie. 

Čiže je to niečo, do čoho sa určite chceme pustiť. Ja chcem poďakovať všetkým kolegom, ktorí fakt 

perfektne rozbehli tú kampaň. Je okej, ak nie si, okej. Toto bol taký krok číslo 1 a budeme v nej pokračovať. 

Považujem to za nesmierne prínosné a určite sa ideme systematicky zaoberať aj vzdelávaním v oblasti 

kritického myslenia, prídeme s nejakými konkrétnymi návrhmi. A budú sa vám páčiť. Odovzdávam teraz 

slovo ešte Anke zápalovej s pár reflexiami na to, čo bolo povedané. 



Jana Zápalová (riaditeľka odboru školstva)  

Ďakujem veľmi pekne. Ja by som len chcela povedať, že zo zákona máme povinnosť regionálnu stratégiu 

každý rok odpočtovať a teda aktualizovať, takže tie vieme v nej reflektovať tie aktuálne zmeny, ktoré sa budú 

diať, takže určite je to materiál, ktorý je živý, dynamicky, dokonca aj tie ciele sú dlhodobé s presahom 

možno až do ďalšej stratégie, takže naozaj to nie je niečo, čo je definitívne dané, ale budeme s tým priebežne 

pracovať, samozrejme v spolupráci s vami. Ďakujem pekne. 

Juraj Droba (predseda BSK)  

Ďakujem, uzatváram rozpravu k tomuto bodu programu a odovzdávam slovo predsedovi návrhovej komisie. 

Marek Machata (poslanec)  

Ďakujeme pekne. Opäť predkladám aj na hlasovanie o uznesení tak, ako bolo predložené spolu s materiálom. 

Ďakujem. 

Juraj Droba (predseda BSK)  

Poprosím teraz poslankyne a poslancov, aby hlasovali. 

Konštatujem, že zahlasovalo 42 poslankýň a poslancov, nikto nebol proti, nikto sa nezdržal. Ukončujeme bod 

číslo 27. prechádzame na bod číslo 28. tým je návrh na odvolanie člena komisie školstva mládeže a športu 

zastupiteľstva BSK. Tak ako máte uvedené v dôvodovej správe k tomuto materiálu, pán poslanec Martin 

smeja požiadal o zrušenie svojho členstva v komisii školstva, mládeže a športu. Z osobných dôvodov 

otváram rozpravu k tomuto bodu programu. 

Neevidujem žiadne prihlášky do rozpravy, takže poprosím návrhovú komisiu, aby predložila návrh 

uznesenia. 

Marek Machata (poslanec)  

Ďakujeme pekne. Zastupiteľstvo bratislavského samosprávneho kraja po prerokovaní materiálu odvoláva Ing. 

Martina Smeju z funkcie člena komisie školstva, športu, zastupiteľstva bratislavského samosprávneho kraja. 

Ďakujem. 

Juraj Droba (predseda BSK)  

Ďakujem, poprosím poslankyňu poslancov, aby o tomto bode hlasovali. 

Juraj Droba (predseda BSK)  

Ďakujem. Konštatujem, že za hlasovalo 40 poslankýň a poslancov, dvaja poslanci boli proti, tí konštatujú, že 

pán smeja by asi mal ostať v komisii napriek svojej vôli a zdržalo sa 0. takže uznesenie bolo prijaté. A chcem 



Martinovi smejovi poďakovať za to, že čokoľvek robí, tak robí srdcom a to isté robil aj v školskej komisii, 

takže naozaj mal osobné dôvody, a preto ju chcel opustiť. Ukončujem bod číslo 28. prechádzame na bod 

číslo 29. tým je návrh na schválenie dodatku číslo 4 k zmluve o poskytnutí finančného príspevku pre projekt 

Eko región SKHÚ v rámci programu spolupráce Interreg 5 a Slovenská republika Maďarsko 2014-2020. na 

pódium sa opäť vracia riaditeľ odboru stratégie Michal Beniač. 

Michal Beniač (riaditeľ Odboru stratégie)  

Ďakujem veľmi pekne, pán predseda. Ide o formálny materiál vzhľadom na to, že v rámci predmetného 

projektu Bratislavský samosprávny kraj vystupuje v pozícii vedúceho partnera, je zodpovedný za všetky 

formality voči riadiacemu orgánu tohto programu, ktorým je Ministerstvo zahraničných vecí a obchodu 

Maďarska a každá 1 medzinárodná zmluva je pod jej podpis, je podmienený schválením zastupiteľstvom. Ide 

o zmenu, ktorá sa týka nášho maďarského partnera, ktorému monitorovací výbor dodatočne schválil 

40.800 EUR na dobudovanie expozície v rámci ekocentra, ktoré táto aktivita bola jeho aktivitou v rámci 

projektu. Ďakujem veľmi pekne. 

Juraj Droba (predseda BSK)  

Ďakujem, otváram rozpravu k tomuto bodu programu. 

Neevidujem žiadne prihlášky do rozpravy, takže ju ukončujem a poprosím pána predsedu návrhovej komisie 

o prečítanie uznesenia. 

Marek Machata (poslanec)  

Ďakujeme pekne, predkladáme na hlasovanie uznesenie tak, ako bolo predložené. 

Juraj Droba (predseda BSK)  

Poprosím pani poslankyne, pánov poslancov, aby hlasovali. 

Juraj Droba (predseda BSK)  

Ďakujem. Konštatujem, že zahlasovalo 39 poslankýň a poslancov, 1 bol proti, nezdržal sa nikto, konštatujem, 

že uznesenie bolo prijaté, bod číslo ukončujem, bod číslo 29 otváram bod číslo 30. tým sú interpelácie, nech 

sa páči, teraz je priestor na podanie vašich interpelácií. 

Ako prvý s interpeláciou, pán poslanec Švaral. 

Peter Švaral (poslanec)  

Ďakujem pekne. Ja by som chcel len poprosiť o info, o stave a perspektíve a zabezpečovania a poskytovania 

pohotovostnej lekárskej služby pre znalecky. Registrujem alebo mám takú informáciu, že k 31. 7. Končia a 



dali výpovede aj lekári, ktorí poskytli ambulantnú pohotovostnú službu, že moja otázka je, čo s 

pohotovosťou ako takou všeho druhu v Malackách v okrese. 

Juraj Droba (predseda BSK)  

Ďakujem. 

Ďakujem. Je to vec, o ktorej sa ďalej rokuje. Minimálne do augusta bude pohotovosť fungovať a dáme vám 

písomne vedieť, čo potom ďalej. Ďalším prihláseným do rozpravy je pán poslanec Winkler. 

Martin Winkler (poslanec)  

Ďakujem za slovo, pán župan. Chcel by som upozorniť na takú vec, že v poslednej dobe sa nám tuná komisia 

rozmohol taký, neviem, či to nazveme, nazvem správne, že nešvár, že riešime duplicitne témy, ktoré jednak 

riešime na všetkých komisiách a jednak nesúvisia predmetom danej komisie, čiže keď sedím na komisii 

dopravy a riešim, mám tam 10 bodov, z toho 2 body súvisia s dopravou, A8 bodov absolútne nesúvisí s 

témou dopravy alebo s témou, ktorým sa tá predmetná komisia má zaoberať. Príde mi to úplne zbytočné, 

viem, že niektorí budú hovoriť, že poslanci sa chcú oboznámiť alebo mali by sa oboznámiť danej témami, ale 

nikto nebráni žiadnemu poslancovi, aby sa zúčastnil nejaké konkrétne komisie, kde sa táto téma preberá, 

ktorej sa táto téma týka, alebo aby sa stretol s niekým z úradu, s nejakým konkrétnym odborom a 

prediskutovať tú tému. Takže myslím si, že to len zbytočne zahlcovať a opakovane napr. Na mieste, na 

mestských komisiách sa takéto veci vôbec neriešia, takže chcel by som interpelovať v tejto veci a rád by som 

nejaký názor a prípadné riešenie. Ďakujem pekne. 

Juraj Droba (predseda BSK)  

Ďakujem, stručná reakcia vo forme faktickej Matúša, následne Peťa Hitková. 

Matúš Šaray (vedúci právneho oddelenia)  

Ďakujem. Naozaj my sme sa o tomto bavili na viacerých komisiách. Len na vysvetlenie pre všetkých. Toto 

vzniklo historicky, že v podstate bolo povedané, že materiály, ktoré sú buď VZN, ka alebo tie prípady hodné 

osobitného zreteľa, ktoré si vyžadujú trojpätinovú väčšinu poslancov, že budú chodiť do všetkých komisií, 

tzn. Toto je len o našom internom nastavení, či v tom chceme pokračovať alebo to chceme zmeniť. Áno, 

môže byť tá diskusia niekedy, že je zdĺhavá, že to počujete na viacerých, na druhej strane potom máme 

zastupiteľstvo, kde tie veci sú, jasne povedané, v porovnaní niekedy s inými zastupiteľstvami, ktoré trvajú 

potom rádovo radovo dlhšie a tá diskusia je potom na zastupiteľstve. Takže toto je naozaj o našom internom 

nastavení, resp. O vašom nastavení, ako, ako vám to vyhovuje. Ďakujem. 



Juraj Droba (predseda BSK)  

Ďalšia v poradí, pani poslankyňa Hitková. 

Neznámy rečník 30  

Ďakujem veľmi pekne. Ja som naopak veľmi.  

Petra Hitková (poslankyňa)  

Vďačná, že to preberieme práve na komisii, my sa snažíme byť veľmi efektívny na komisii školstva a ja 

práve naopak, som vďačná úradu, že veľmi rýchlym spôsobom nás prerozprávajú tými materiálmi a keď 

máme otázky, tak sú zodpovedané, nemáme kde inde sa dozvedieť viac o danom materiály ako na komisii a 

ak nejaký poslanec je len v jednej jedinej komisii, tak to počuje vlastne len 1 jediný krát, čiže dnes sme 

hlasovali o veciach, ktoré by sa na komisii školskej nepreberali, nebyť toho, že preberáme všetky body do 

radu a myslím si, že komisia, ktorá trvá hodinu a štvrť, maximálne hodinu a pol, je úplne v poriadku, keďže 

zasadáme možno 7× do roka. Takže za mňa, za školskú komisiu sem naopak vďačná, ďakujem. 

Juraj Droba (predseda BSK)  

S faktickou poznámkou. Na Matúša Šaraya. Martin Winkler. 

Martin Winkler (poslanec)  

Ďakujem za slovo. To bola poznámka na kolegyňu. Samozrejme, že niektorí si to radi vypočujú, ale ja si 

myslím, že tie komisie sú odborné a mali by preberať tie témy, ktorých sa tie komisie týka, ktorých sa, na 

ktoré sa tá komisia špecializuje a nie všetko unblock. Proste príde mi to zbytočné a to je môj názor, cením si 

aj váš názor. Pani kolegyňa. 

Juraj Droba (predseda BSK)  

Ďakujem, ďalší v rozprave je pán poslanec Barto. 

Martin Barto (poslanec)  

My ako finančná komisia riešime všetky materiály pred zastupiteľstvom a považujem to za veľmi užitočné, 

hoci tiež ako člen komisie zdravotníckej, s niektorými materiálmi sa oboznámim už tam, ale nemám ja taký 

pocit a že by, že by proste sme nejak zabíjali čas alebo proste neefektívne ho využívali a myslím si, že sme 

poslanci a nie iba skupina nejakých odborníkov a našich voličov zaujímajú rôzne témy a v zásade mali by 

sme to reflektovať, možnože je to trochu, trošku nieže nešikovné, ale možnože niektoré veci, áno, počujeme 

2× ale, ale nemám. Proste nie je to niečo také, čo by sa nedalo prekonať a niekedy, aj keď to človek počuje 

druhýkrát, si uvedomuje iné súvislosti. Takže môj osobný názor je, že tento model sa mi pripadá ako 

optimálny za daných okolností. Ďakujem. 



Juraj Droba (predseda BSK)  

Ďakujem ďalšou. Do rozpravy je prihlásená pani poslankyňa Hudáková. 

Mária Hudáková (poslankyňa)  

Ja tiež by som sa teda pripojila k tomu názoru kolegov, sme poslanci, mali by sme mať prehľad o tom 

všetkom, čo sa na župe deje a nielen o nejakej fakt, že úzkej špecifickej téme. Ja osobne som tiež vždycky 

rada, keď toho viem viacej, keď sa ma niekto aj opýta na nejakú sociálnu vec, tak už si to teda vybavím a na. 

Bola tam pani šiková, riešili sme to. A to aj spoznávame tých zamestnancov úradov, úradu, naozaj vždycky 

sú všetci veľmi dobre pripravení a tie témy, ktoré preberáme alebo body, idú veľmi rýchlo a naozaj poviem 

rovno, že možno 10 minút alebo maximálne 20 minút naviac týmto strávime. Všetci poslanci, berieme tú 

poslaneckú odmenu, ten čas si máme na tú poslaneckú prácu nejakým spôsobom vyhradiť a naozaj počuť 

možno aj tie iné témy. Patrí k celkovému prehľadu a nejaké... poslanca. 

Juraj Droba (predseda BSK)  

S faktickou na pani poslankyňu Hudákovú, pán poslanec Zaťovič. 

Martin Zaťovič (poslanec)  

Ja lenže súhlasím s pánom vinklerom, som aj o strane. Tentokrát. 

Juraj Droba (predseda BSK)  

Ďakujem s ďalším príspevkom do rozpravy, pán poslanec Winkler, nech sa páči. 

Martin Winkler (poslanec)  

Ďakujem. Ja by som sa teda ešte raz finálne rád vyjadril, keď máme komisiu, kde máme 10 tém a z toho len 2 

témy sa týkajú tej komisie, prosím, riešme primárne na tej komisii a detailne tie témy, ktoré sa tá komisia 

týka a neriešme tam veci, ktoré sa tá komisia netýka. Keď má niekto záujem sa venovať iným veciam, 

kľudne nejde na inú komisiu a riešme fakt intenzívne to, čoho sa týkame a neriešme potom veci, ktorým 

možno niektoré nerozumejú, keď sa chcú informovať, prosím, informujte sa, dostávame k tomu podklady. 

Príde mi to proste nelogické, ale keď ďakujem. 

Juraj Droba (predseda BSK)  

Ďakujem s reakciami, pán poslanec Štekláč. 

Juraj Štekláč (poslanec)  

Ďakujem za slovo. Takto vidíme, že ohľadne tejto veci sú názory rôznorodé a asi toto nevyriešime, preto by 

som mal návrh, že by sme túto diskusiu otvorili v jednotlivých kluboch a potom nejako prezentovali svoje 

stanoviská. Samozrejme, tá odpoveď na interpeláciu bude. Ďakujem. 



Juraj Droba (predseda BSK)  

S faktickou, pán poslanec Uhler. 

Jozef Uhler (poslanec)  

Ďakujem za slovo. Ja sa pridávam k názoru Martina Winklera, koniec koncov túto tému som na poslednej 

dopravnej komisii otvorili ja, pretože naozaj sú tam body, ktoré nemáme dôvod preberať a ak by som chcel 

byť v sociálnej komisii, tak v nej som, ak majú byť všetky body na všetkých komisiách, tak potom urobme 

jednu KO komisiu alebo nechajme možno ani nie na kluby, ale skôr na komi komisie, aby si rozhodli, či chcú 

dostávať všetky materiály alebo či chcú dostávať len tie, ktoré sa ich týkajú, takže ja napr. Som len v jednej 

komisii dopravy, pretože tej veci, teda doprave sa venujem viac ako ostatným veciam a samozrejme všetky 

ostatné materiály dostávam a naštudujem si do takej hĺbky, do akej uznám za vhodné. 

Juraj Droba (predseda BSK)  

Ďakujem, pán poslanec Buocik. 

Ján Buocik (poslanec)  

Ďakujem pekne, pán župan. Ja myslím, že Martin Winkler zažíva šok z prechodu zo súkromnej sféry do, do 

verejnej služby. Sám ho za sebou mám. Trošku ti rozumiem, ale túto dilemu som riešil asi pred 12 rokmi, ale 

teraz vecne, ja myslím, že veľmi záleží na tom, kto tú komisiu vedie, ja som v minulom období viedol 

komisiu dopravy a teda naozaj iným témam ako dopravným sme sa venovali len v úplne minimálnej miere 

alebo v tej miere, v ktorej to vyžadoval rokovací poriadok zastupiteľstva, prípadne tej komisie, takže také tie 

body, ktoré naozaj neboli dopravné a teda, že dopravných tém tam bolo strašne veľa a dôležitých a vážnych 

aj s finančným dopadom, tak sme sa prioritne venovali im, takže toto je skôr výzva k predsedom komisií, aby 

týmto spôsobom setup-ovali program komisie. Ďakujem pekne. 

Juraj Droba (predseda BSK)  

Ďakujem s faktickou. Pán poslanec Winkler. 

Martin Winkler (poslanec)  

Ja by som ešte na to poukázal, že týmto by sme mali šetrili čas zamestnancov úradu, ktorí chodia z komisie 

na komisie a stále opakujú to isté, takže šetríme, prosím aj ich čas a starajme sa o nich. Ďakujem. 

Juraj Droba (predseda BSK)  

Ďakujem. Poviem na záver pár slov, je to naozaj na vás 53, čo som si vás tak navnímal zatiaľ. Tak nemyslím 

si, že medzi nami akýkoľvek vykecávač a filozof, že väčšina tých komisií je riadených naozaj vecne a 

relatívne rýchlo. Väčšina z vás našťastie je taký skôr manažérsky typ ako filozoficky, ale počúvam, čo 



hovoríš, Martin, a je vás viac, ktorí sa s tým stotožňujú, takže možno by bolo nad čím otvorí tú debatu na 

politických kluboch a prípadne dôjsť s nejakými návrhmi na zlepšenie. Ja mám za to, že tie komisie dlho 

netrvajú a myslím si, že dĺžka trvania komisie je nepriamo úmerná dĺžke trvania zastupiteľstva, tzn. Že keď 

všetko preberiete na komisiách, tak tieto naše zástupka potom chvalabohu mávajú 2, maximálne 3 hodiny a 

poznáte zastupiteľstvá z vašich mestských častí, prípadne z mesta? Nie je to také rýchle? Ja chápem, že 

spôsob, akým pracuje župa, je iný ako mestské časti alebo mesto Bratislava, ale aj tak som celkom hrdý na 

to, že sme tu vecný a rýchly a že máte ešte pol pracovného dňa pre seba, prípadne piatok pre rodinu. Takže 

za mňa toľko. Ale hovorím, poďme o tom hovoriť, aby ste boli všetcišinovo spokojní. Ďakujem veľmi pekne. 

Neviem, či treba dať hlasovať. K interpeláciám netreba, takže otváram bod rôzne ako bod číslo 31. hlásim sa 

hneď prvý do rozpravy. Ak ste ešte nepotvrdili vašu účasť na slávnosti odovzdávania výročných ocenení 

BSK Samuela zocha? Tak poprosím, aby ste sa nahlásili u Janky vaculovej. Janka je v miestnosti vzadu, 

poznáte ju všetci, takže viem, že väčšina z vás má záujem prísť a budeme radi, keď tu aj potvrdíte, lebo 

potom dochádza k problémom so zasadacím poriadkom, prípadne s počtom stoličiek a pod. čiže vy ako 

poslanci sú to naše ceny, vy ste naozaj vyip hostia tohto podujatia a budem rád, ak sa uvidíme v čo 

najvyšších počtoch. Odovzdávanie ocenení sa uskutoční vo štvrtok 29. Júna, čiže budúci štvrtok o 

devätnástej v DPOH. Samozrejme, ešte raz vás všetkých pozývam. A ako vždy to bude taký veľmi príjemný 

večer. Myslím, že tí, čo ste chodievali v minulosti, takto potvrdíte. Druhá téma je Šanghaj, bol som služobne 

v Šanghaji pri príležitosti dvadsiateho výročia našich družobných vzťahov, tie založil ešte pán župan Ľubo 

Roman v roku 22, takže teda 2002. nedovolil by som si dávať služobnú cestu na náklady župy. Šanghajská 

strana nás pozývala, platila všetky náklady, ja som pozvanie prijal. Ale čo z toho vyplýva? Praktické je, že 

Šanghaji okrem iných vecí je tzv. Import expo je to stála, predstavte si také, také PKO, kde ponúkajú zdarma 

vystavovacie, priestor pre výrobcov z rôznych krajín. Ako gro tam bolo na víne, káve a hlavne fmcg. Rýchlo 

obratkovom spotrebnom tovare. A ak máte vo svojej obci, mestskej časti, prípadne možno aj mimo 

Bratislavského kraja niekoho, kto by mal záujem a chuť vystavovať na Šanghaji expo, tak vieme zabezpečiť 

pokrytie dopravných nákladov pre ten tovar, vieme zabezpečiť teda expozíciu, vystavenie v spolupráci s 

našim generálnym konzulátom v Šanghaji. Jediný náklad, ktorý by tento výrobca mal, je dodanie samotného 

produktu, keďže ide o vystavovanie produktu a ochutnávky, tak by to nemuseli byť žiadne veľké objemy 

typu, že dajte mi kontajner. Horali ich zadarmo. Môžu to byť naozaj asi rádovo proste menej ako 1 paleta. 

Čiže ak máte niekoho, kto by sa chcel odprezentovať v Šanghaji, v Číne, tak budem veľmi rád, ak sa mi 

ozvete toľko za mňa v bode rôzne nasleduje pani poslankyňa Schwarzová, nech sa páči. 



Zuzana Schwartzová (poslankyňa)  

Ďakujem veľmi pekne za slovo, vážený kolegovia, vážené kolegynky, kolegovia, vás by som rada pozvala na 

takú veľkú akciu na území našej Vrakune. Bude sa to konať v júli dvadsiateho prvého a dvadsiateho druhého, 

to je tretí ročník stredovekých slávností, kde sa všetci premiestnime, prevtelíme do tohto obdobia, je to veľmi 

pekná akcia, bude sa piecť stôl, naučíme sa stredoveké tance a všeličo iné pre naše deti, ale aj pre nás 

dospelých, takže pozývame vás. 

Juraj Droba (predseda BSK)  

Ďalší je prihlásený do rozpravy, pán poslanec Zaťovič. Predpokladám, že pôjde. Oravské hody, dobre, 

hovorím. 

Martin Zaťovič (poslanec)  

Nie. Hody sú až v septembri, teda máme retro deň, máme v sobotu. Môžte pridať guličky, skákať gumu. Ale 

iné som chcel, že keď tam hlasujeme, čo som tie mená na tom hlasovacom tabuli, lebo tam naozaj neni podľa 

klubov, oni podľa abecedy, keď hlasujeme, že treba nejako upraviť, buď podľa abecedov, podľa klubov, 

aspoň keď sa hlasuje, poprosím, neviem, ako sú tam urobené, usporiadané tam tie mená, keď skúste dať 

hlasovanie, je tam, sme tam traja, my z klubu, potom sme niekde nič, ani podľa abecedy a niekedy sa im ani 

nájsť. Kde som? Ja už som sa našiel len, že podľa čoho tam sú tie mená uložené. Pri hlasovaní by som 

poprosil teda dať nejako do poriadku, nič viac. Ďakujem pekne. 

Juraj Droba (predseda BSK)  

Áno, berieme na vedomie, pani Vaculová. Zabezpečím, aby to bolo napravené. 

Neevidujem žiadne ďalšie prihlášky do bodu rôzne. 

Takže končíme. 

Dovoľte, aby som vám poďakoval za prácu v novom zastupiteľstve. Takto pred letom, takisto za dnešnú 

účasť bola vcelku príkladná. Ďalšie pracovné zasadnutie zastupiteľstva sa uskutoční v piatok 22. Septembra. 

Bude to tesne pred voľbami. Chcem vás poprosiť, tí z vás, ktorí kandidujú, aby ste si nerobili politickú arénu 

z kongresky BSK. A doteraz sa nám vždy podarilo udržať to civilizovane. Takže ak máte nejaké nutkanie 

povedať slová, ktoré nesúvisia s činnosťou BSK, tak skúste premyslieť, že či naozaj treba. Dovtedy vám 

želám pekné prežitie letných dovolenkových mesiacov a pozývam vás tradične na dnešný obed. V ponuke je 

šošovicová polievka, sota je s kuracích pŕsk so zeleninou, dusená ryža, opekané zemiaky, miešaný 

zeleninový šalát a zeleninový rizoto, dobrú chuť a dovidenia. 


